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IN AND FOR SAINT LUCIE COUNTY, FLORIDA

James T. Wills
Plaintiff,

vs. CASE NO.: 562024CA001398AXXXHC

Judge Brett M. Waronicki
Keith Pearson,
Sheriff of Saint Lucie County, Saint Lucie
County Sheriff’s Office,
Defendants.
/

COMPLAINT

1. Plaintiff, files this Complaint against Defendant, and alleges as follows:
JURISDICTION

2. This is an action for damages of more than $50,000, exclusive of fees and costs.

3.> Plaintiff, resides in, and all material events occurred in St. Lucie County, Florida,
and are related to his employment with the Saint Lucie County Sheriff’s Office.

4. Defendant, Keith Pearson, is now the Sheriff of Saint Lucie County and resides in
Saint Lucie County, Florida.

5. This action is brought pursuant to Florida Statute, Section 112.3187 (the Public
Whistle-blower’s Act).

MATERIAL FACTS

6. Plaintiff’s desire was to retire at the same time as his wife (also a Saint Lucie County
Sheriff’s Office employee) after she vests with thirty years employment in
approximately September of 2026.

7. On October 13, 2022, Plaintiff sent a transfer request memo to Captain Adam
Goodner, and later that day met with Major Mike Sheelar to discuss Plaintiff’s
request for transfer and while Plaintiff was speaking with Sheelar, Chief Deputy

Brian Hester came into Sheelar’s office.
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Major Sheelar stated there were other transfers scheduled for January 1, 2023, and
suggested Plaintiff’s transfer occur on that same date and Plaintiff should consider
the upcoming holiday season and missing important family time if working another

schedule.

Lieutenant Scott Wells was called into Chief Brian Hester’s office sometime after
October 15", 2022 ,and asked if he would be willing to become Commander of the

SIU at some time in January 2023,

The agreement as to Plaintiffs transfer date being January 1%, 2023, was finalized on
October 14%, 2022, at 8:08am as documented in a text message from Plaintiff to

Major Mike Sheelar, including Sheelar’s response. See Exhibit A.

Later that same day, Plaintiff was called by Detectives Bolonka and Osteen at
approximately 6:00pm and advised that unlawful camera/recording devices had been

placed in the Plaintiff’s personal office and were removed earlier that day.

Detective Osteen had observed Detective’s Angulo and Singley being involved in
removing two cameras from the ceiling of Plaintiff’s personal office, with wiring

being pulled through the ceiling. See Exhibit B.

There is evidence to believe that the recording devices placed in Plaintiff’s Office
were to intercept conversations of employees Plaintiff spoke with privately, that had
relevant information as to Sheriff Ken J. Mascara’s actions in a Florida Department
of Law Enforcement investigation into alleged “ghost candidate” campaign finance
reporting violations by the Sheriff. See Executive Summary of the FDLE
investigation, attached as Exhibit C.

14. The former Sheriff, Ken Mascara had a close and personal relationship with the

13.

16.
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present Sheriff, Keith Pearson.

At all times relevant to this complaint, Keith Pearson was acknowledged to be the

most knowledgeable person as to covert surveillance techniques with the SLCSO.

Keith Pearson was the Lieutenant/Commander of the SIU unit immediately prior to
Plaintiff.

Singley and Angulo were the most knowledgeable persons in the SIU as to covert

surveillance.
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Two of the witnesses named in the FDLE investigative report and known to the
Sheriff to have relevant information for FDLE, would regularly see the Plaintiff in

his private office and speak to Plaintiff behind closed doors.

On October 14™, 2022 upon discerning that his office had been illegally “bugged”,

Plaintiff reported the same to his direct supervisor Captain Adam Goodner.

Plaintiff also met with State Attorney’s Office Chief Investigator Nora Pfeiffer, and
spoke with the head of the Saint Lucie County SAQ, David Dodd.

Later that same day, Plaintiff met with Lt. James DeFonzo of the SLCSO Internal
Affairs Division and provided DeFonzo the two recording devices and the drill that

had been used in their removal.

While Plaintiff met with DeFonzo, DeFonzo called Chief Hester on a speaker phone,
who said the Martin County Sheriff’s Office would be requested to conduct the
investigation because he wanted the investigation to be transparent. Chief Hester also
said that he would be playing golf with the Sheriff the next morning and would wait
to tell him then.

The Sheriff, however, apparently did not want an outside agency to conduct the
investigation, and the ensuing criminal investigation and internal investigation were

not complete nor were they handled in a professional and unbiased manner.

On October 15™ 2022, in a meeting with Chief Hester, Adam Goodner, and Mike
Sheelar, Plaintiff requested to notify the affected outside agencies and was told by

Chief Brian Hester not to notify them until being directed to do so.

. On October 28, 2022, Plaintiff met with Major Mike Sheelar in his personal office on

an unrelated matter, and Sheelar stated the suspects of the wiretap investigation
Singley and Angulo, were looking at two days off for their actions. This occurred
prior to the criminal case being fully investigated and prior to any Internal Affairs

investigation.

On October 31,2022, at 4:32 AM, Plaintitf sent an email to the Sheriff and then legal
counsel Adam Fetterman, notifying them that he was going to officially notify

affected outside agencies (Federal and local) of the illegal wiretap investigation, and
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inform those agency’s affected personnel that they were potentially recorded without
their knowledge. In this email Plaintiff specifically requested he be afforded
“Whistle-blower protection”. See Exhibit D.

On October 31,2022, at 6:16 AM, Sheriff Ken Mascara forwarded the Plaintiff’s
email to Chief Bryan Hester and Major Mike Sheelar with the words “Here you go”.

Plaintiff was called on his cell phone at approximately 7:30 AM by Major Mike
Sheelar, who stated he was with Captain Troy Norman. Plaintiff was told he was
immediately being transferred to a Road Patrol position and to turn in his keys to SIU

and to clean out his office.

It is routine practice that Commanders with SLCSO spend multiple days sharing
information and planning for the transfer to facilitate a smooth transition of duties

between them.

This transition did not occur, there was not a face-to-face meeting between the

Lieutenants involved, nor a notification of transfer.

The Plaintiff’s immediate removal from his position as the Special Investigations
Commander was within a short period of suspects Singley and Angulo being

abruptly transferred to Road Patrol.

On the morning of October 14, 2022, Plaintiff told his co-workers of his scheduled
departure being January 1st 2023, to set the groundwork for a smooth transition in

the upcoming months.

When Plaintiff was abruptly transferred there were at least three weeks where
Executive Command Staff (other than his immediate supervisor) would avoid contact

with Plaintiff, apparently for fear of retaliation from the former Sheriff.

The criminal wiretap investigation was never submitted to the State Attorney’s

Office for review at any time.

In early May the Plaintiff received a copy of the internal affairs report which
revealed that Detective Singley had received two days without pay for his
involvement in placing the recording devices in Plaintiff’s Office and Detective

Angulo was exonerated, although during his interview he admitted that he knew he
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should not have been complicit in placing the recording devices in Plaintiff’s office.

. Major Sheelar had been directed by Sheriff Mascara as to the intended discipline for

Detectives Singley and Angulo as evidenced by Major Sheelar’s disclosure to the
Plaintiff on October 28% 2022.

These factors suggest that the investigations, both criminal and internal, were

compromised.

Deputy Angulo had a one-on-one interview with Sheriff Mascara in April or May of

2023, and was thereafter moved to a K-9 position, with significant monetary benefit.

Angulo’s advancement was over other deputies who had meaningful training and K-

9 experience.

In May of 2023 Sheriff Mascara had one-on-one meetings with Deputy Angulo,
Deputy Bolonka, Deputy Ridle and Detective Osteen, During these meetings Sheriff
Mascara indicated that he was displeased with the Plaintiff for reporting the criminal

wiretap investigation.

Plaintiff reasonably believed that he would be targeted by Sheriff Mascara for

demotion.

During this time, Plaintiff supervised several deputies with less than two years’
experience and felt that there was a high chance for officer mistakes that would be

exaggerated to disparage the leadership abilities of the Plaintiff.

Plaintiff felt his subordinates would be increasingly scrutinized, which could result in
the possibility of unjust discipline of his subordinates, to achieve the demotion or

termination of the plaintiff.

Due to the significant stress added by the accumulation of events detailed above,
including the compromised criminal and internal investigations, when Plaintiff
learned of the troubling accusatory interviews conducted by Sheriff Mascara,

Plaintiff experienced a notable increase in the symptoms of a troubling ailment.

Plaintiff’s decision to retire prior to September of 2026 were based on the factors set

out in paragraphs 32 to 43 above.




46. On the morning of May 16th, 2023, Plaintiff called Sheriff Mascara on his cell
phone. Plaintiff advised the Sheriff that he was going to retire and asked him if he

conld use over 720 hours of sick leave.

47. Sheriff Mascara told Plaintiff that he would speak with Major Sheelar and see what

had been done in the past.

48. When the Plaintiff asked Major Sheelar if he had spoken to the Sheriff about the
Plaintiff using his sick leave, he stated “No that we don’t do that”.

49. Plaintiff provided two examples, being Major Doug Hardie and Detective Mike
Moller, which Major Sheelar denied any knowledge of.

50. The SLCSO has routinely permitted this practice for Chief Deputies, Majors,

Captains, Lieutenants, Detectives and Deputies.

51. On May 17%, 2023, after being denied permission to use earned sick leave as was

routine practice for prior employees, Plaintiff filed separation/retirement paperwork.

52. Section 112.3187(4), states: ACTIONS PROHIBITED. —
(a) An agency or independent contractor shall not dismiss, discipline, or take any
other adverse personnel action against an employee for disclosing information
pursuani to the provisions of this section.
(b) An agency or independent contractor shall not take any adverse action that
affects the rights or interests of a person in retaliation for the person’s disclosure of

information under this section.

THE RETALIATORY ACTIONS

53. Approximately three hours after sending the email stating that he was going to
inform other agencies of the situation, Plaintiff was informed that he would be

transferred to a road patrol supervisory position.

54. Plaintiff’s role as the Commander of the Special Investigations Unit consisted of a
work week from Monday through Friday, 8am to 4pm with weekends and holidays

off. The Plaintiff was also paid an additional clothing allowance during this period.
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Upon being transferred, the Plaintiff worked weekends and some holidays, thereby

limiting valued time with his family.

The routine practice of the Sheriff’s Office was that retirees at Plaintiff’s level were
permitted to utilize their excess sick pay (over 720 hours) and vacation pay (over
240) before retiring. Plaintiff will prove this practice through Defendant’s records
and testimony from Chief Deputies, Majors, Captains, Lieutenants, Detectives and

Deputies, pursuant to FS § 90.406 - Routine Practice.

. As further evidence of adverse actions affecting Plaintiff, his ability to seek further

employment as a professional law enforcement officer has been impeded. Prior to
Plaintiff’s separation from Defendant, the Personal Action Form was prepared, it

states in pertinent part: “recommended for rehire, No”.

When a Law Enforcement Agency indicates it would not rehire the person, it is
axiomatic that another Law Enforcement Agency considering hiring Plaintiff, would

be doubtful about doing so.

. Most Law enforcement agencies would routinely disqualify a candidate for a sworn

law enforcement position with a “no rehire” proviso in their record.

Plaintiff received compensation through the Florida Retirement System to maintain
his general financial responsibilities. The Florida Retirement System does not allow
employment within the FRS for a period of 365 days without substantial fines and
repayment.

Despite the FRS limitation, Plaintiff feels that the stain on his future professional
endeavors by SLCSO’s retaliatory “no rehire” notation may impair his future

professional endeavors in law enforcement.
The “no rehire” branding is a public record per F.S. Chapter 119.
During Plaintiff’s 20 years in supervisory positions with the Saint Lucie County

Sheriff’s Office, he was never subject to a formal disciplinary action, other than

being involved in two motor vehicle crashes.




COUNT I

64. Plaintiff is entitled to Whistle-Blower protection pursuant to Florida Statutes, Section

65.

66.

112.3187(5), as an employee who has disclosed information relevant to a violation or
suspected violation of any federal, state, or local law, rule, or regulation committed
by an employee or agent of an agency or independent contractor which creates and

presents a substantial and specific danger to the public’s welfare.

Florida Statutes, 934.01(4) states: “To safeguard the privacy of innocent persons, the
interception of wire or oral communications when none of the parties to the
communication has consented to the interception should be allowed only when
authorized by a court of competent jurisdiction and should remain under the control
and supervision of the authorizing court. Interception of wire and oral
communications should further be limited to certain major types of offenses and
specific categories of crime with assurance that the interception is justified, and that

the information obtained thereby will not be misused.”

Florida Statute § 934.03 Interception and disclosure of wire, oral, or electronic
communications prohibited. — (1) Except as otherwise specifically provided in
this chapter, any person who:
(a) Intentionally intercepts, endeavors to intercept, or procures any other person to
intercept or endeavor to intercept any wire, oral, or electronic communication;
(b) Intentionally uses, endeavors to use, or procures any other person to use or
endeavor to use any electronic, mechanical, or other device to intercept any oral
communication when:
1. Such device is affixed to, or otherwise transmits a signal through, a wire,
cable, or other like connection used in wire communication; or
2. Such device transmits communications by radio or interferes with the
transmission of such communication;
(c) Imtentionally discloses, or endeavors to disclose, to any other person the contents
of any wire, oral, or electronic communication, knowing or having reason to know
that the information was obtained through the interception of a wire, oral, or
electronic communication in violation of this subsection;
(d) Intentionally uses, or endeavors to use, the contents of any wire, oral, or
electronic communication, knowing or having reason to know that the information

was obtained through the interception of a wire, oral, or electronic communication in
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violation of this subsection; or

(e) Intentionally discloses, or endeavors to disclose, to any other person the contents
of any wire, oral, or electronic communication intercepted by means authorized by
subparagraph (2)(a)2., paragraph (2)(b), paragraph (2)(c), s. 934.07, or s. 934.09 when

that person knows or has reason to know that the information was obtained through

the interception of such a communication in connection with a criminal investigation,
has obtained or received the information in connection with a criminal investigation,
and intends to improperly obstruct, impede, or interfere with a duly authorized

criminal investigation.

. Violation of F.S. § 934.03 is a third-degree felony.

. Plaintiff suffered immediate damages in that he was transferred approximately three
hours after disclosing that he would advise affected agencies of the criminal wiretap

investigation.

Plaintiff, thereby lost the advantages of an 8 o’clock AM — 4 o’clock PM workweek,
with all holiday’s off, for a period of two-months, as it was agreed that Plaintiff
would remain in STU until January 1%, 2023.

Plaintiff was retaliated against by the “no rehire statement” upon his separation from

the agency.

Plaintiff was further retaliated against by denying him the routine practice of

granting employees use of sick leave over 720 hours.

But for Plaintiff’s disclosure of the illegal wiretap to affected agencies: he would not
have been retaliated against by being transferred approximately three hours after

advising of the disclosure.

. Plaintiff was retaliated against by the loss of an 8AM to 4PM, Monday thru Friday
work week, monthly clothing allowance, unmarked rental vehicle with weekends and
Holidays off.

Instead, he was changed to a 7AM to 7PM schedule working every other weekend.

Plaintiff’s son was a senior at John Carroll High School and because of his new

assignment and schedule, Plaintiff’s ability to attend his son’s sporting and school




events was greatly restricted.

76. But for the circumstances set forth in paragraphs 32. to 43., Plaintiff would have
continued with his career at the Saint Lucie County Sheriff’s Office until September

0f 2026 when he would have retired with his wife as they had planned.

77. The loss of Plaintiff’s income and benefits for approximately 28 months is
$300,000.00.

WHEREFORE, Plaintiff demands a trial by jury, compensation for damages,

attorney’s fees, costs, interest, and all further relief this court deems just and proper.

E. Clayton Yates, P.A.

FEE, YATES & FEE, PLLC
426 Avenue A

Ft. Pierce, FL 34950

Phone: 772-465-7990
Facsimile: 772-465-1886
Primary Email: cyates@feeyateslaw.com

Seconcjytﬂaﬂ: esprvice@yatpslawfla.cond’
By: é ; £ A
E. Clayton Yates
F¥orida Bar No.: 398720

CERTIFICATE OF SERVICE

I HEREBY CERTIFY that a true and correct copy has been furnished via the Court’s e-portal
to: Liana De La Noval, ldelanoval{@anblaw.com and asalgado@anblaw.com this3_5?$day of Iuly

2024.

/ M
By: A
;‘I./élayton Yates &
orida Bar No.,/398720
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St Lucie County Sheriff s Office : 22-1J671
Vietin ‘ Dffense _ Diate J Time Reported
WILLS, JAMIE ) STALKING / EARASSMENT - =~ ] Ser JOV15/2022 15:25

Ou Saturday, October 156, 2022, I was called by Sergeaat M. Briglia and requested to respond to the Sheriff's
Office in reference fo an investigation. ] was advised T would be notified of the nature of the investigation upon my
arrival, and advised to be there at 930 hours.

Upon my arrival, Inoted the presence of the entire S1U. Tnvestigative Unit. I also noted Detective 4. Scuoppo was
present. Detective Senoppo and Tmet with Sergeant Briglia, and Captain A. Goodner.

Synopsis:

On Friday, October 14th, 2022, Detective Andrew Bolonka was called by Detective Jonathan O"Steen. O Steen had
witnessed a fellow Detective, Christopher Singley, removing covert cameras from inside the office of Lietenant J.
Wills. When Detective O Steen confronted Detective Chuistopher Singley and Detective Angulo about the incident,
they sald it was a joke because they kaew the Lietenant had a concern of being recorded. Defective (" Steen
thought about the incident and felt this to e an intagrity issue and Lt. Wills may have been recorded in confidential
sonversations within his office. Detective O Steen said his concerns were shared by fellow Deputy, Evan Ridle.
Detective Bolonka made contact with Lt. Wills. Detective O’ Steen, Detective Bolonka, and Lt Wills ali mestata
location off Angle Road. The facts were disclosed diring this meeting of what Detective O Steen witzessed. They
a1l returned to the S.1U. Office to investigate further and located In Detective Christopher Singley’s desk the diill he
was using, a mfpe covert surveillance camera, znd 2 | RTINSty le covert Camera. These items
were photograpaed and contact was made with Captain Goodner. All S.L.U. Detectives and Supsrvisors were
tnstructed to be at St. Lucie County Sheriff's Office this morning at 0930 hours.

The following are the results of all interviews conducted by Detective Scuoppo and myself:

At spproximately 0943 hours, all 3 1.1 Detectives were advised we were conducting & criminal investigetion. Based
upon the nature of the investigation, these interviews would all be recorded and conducted separately. Al S.LU.
Detectives and Supervisor were seated in briefing room 1, they were continuously recorded as they waited to be
interviewed, and all were notified they were going 10 be advised of their Miranda rights prior to interview.

Dietactive Andrew Bolonka

At approximately 1148 hours, we saterviewsd Detective Aundrew Bolonks. Detsctive Bolonke wes asked ifhe was
aware of the investigation. He noted the investigation was over Unlawful Intereeption of Communication of Others
ander F.5.8. 934.02. Detestive Bolonka szid Detective O Steen notified him that he, Detective O Steen, wimnessed
Detective Christopher Singley and Detective Jose Angulo removing camerzs frors Lt J. Wills” office. He felt it was
odd because Lt Wills bad come in and advised the members of S.LU, on his day off, of his moving from the
division so they would net hear rumors or have speculation. Lt W, ills left, and that afternoon, the cameras wWere
removed. Earlier in the day, after being notified, Detective Christopher Singley allegedly went upstairs and obtained
a screw gun. The serew gun was on his desk. When Detective Christopher Singley heatd Lt. Wills was returning o
drop something off for Deputy Ridle, he put the screw gun in his desk drawer, When Detectives O"Steen, Ridle, and
others came back from lunch, they found Detective Chuistopher Singley removing cameras from Lt Wills® office.
Detective Caristopher Singley told other Detectives the cameras weze a joke, end it was a prank on the Lieutenant.
Detective Bolonka then realized from being in the Liewterants office he previously had noted the T
noticed it was nos of a variety used in cornmercial buildmgs. Tetestive Bolonka alse aclnmowledged he had used this
type of covert camera in previous criminal investigations. He said there had always been rumors the S.10. office

Reporting Officer: SHIREMAR, MARK A ’ Page s
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was recorded or "wired up.” A couple of weeks prior, Detective Christopher Singley had put & camerz on the
1 jeutenants bookshelf in an obvions place. The Lirutenant noticed the camers, and asked why it was there.
Reportedly, Detective Christopher Singley seid twas 2 "joke.” Detective 0" Steen question Christopber Singley as
to where these cameras were recording. He was told they went to t’he“ a program znd application
wiilized by S.1.U. for covert recording. Detective Christopher Singley added X wentio2 private server within the

at only administrators had access 10. Those persons were Detestive Christopher Singley.
Detective Angulo, and "the Captain." The term "Captain” was used, but no name was attached. These recorded
videos were not visible with standard use of the application. When the cameres wers being removed by Christopher
Singley, O Steen told Bolonka he could see wires come down, and then being shoved back up into the ceiling.
Christopher Singley first removed the | Nty ¢ c2mers, and then the SR o - carere- When
he I s e camere was removed, the RCA style wires were left hanging from the wall. Based upon the
current dynamics within the agenoy, presently there have been several movement of longtime staff to other positions
within the agency; Detective Bolonka felt these cameras were probably not a joke, but an sffort to record the
conversations within the Lieutenant’s office without the Lieutenant’s knowlsdge ot authorization. Furthermore,
Lieutenant Wills had verbally counselled Detective Christopher Singley about the camera he found on his bookshelf
When this camera was noted, Lt Wills made sure to let Detective Christopher Singley know this was unacceptable.
Detective Bolonka feels this was nefarious and iHegal actions on the part of Detectives Christopher Singley and
Angule. Detestive O Steen confided in Detective Bolonka because he knew of Detectives Bolonka's views and level
of imtegrity. Detective Bolonka then advised this was a violation of F.S.8. 934.02 as conveyed to him by Detective
O Steen and he had a duty o report it. There was another comment made on Friday that caused concem irom
O’ Steen that he conveyed to Bolonka. Clxistopher Singley said in & group of Detectives that if they thonght the
cameras were weird to frnagine what it was like to sneak out at night and put a wacker on your bass's vehicle.

According to Detective Bolonka, (7 Steen did not want o be labeled a "snitch " Detestive Bolonka explained in Law
Enforcement, there was a duty to report any and !l criminal activity and act upon it, & duty to report. Detective

O Steen told Detective Bolonka that Deputy Ridle would probably call Detective Boloaka as well becauss he was
very stressed and concerned about the oceurrence as well. Detective Bolonka set up 4 meeting on Angle Road with
1,ieutenant Wills, Detective O"Steen, and himself. Datective Bolonka identified the cameras and drill from mages
sent to me via Captain Goodner. He recommended that all persons baving access to the -appﬁcaﬁun have
all their electronic devices seized and forensically evaluated and replicated in efforts of locaong all evidence. He
relinguished his Department Issued cellular telephone at this point with passcodes and usernames. 1 explained it was
mi intention to cbtain all of those devices. Th:-pp}icaﬁon is listed under the application icon as

Detective Scuoppo asked the time frame of the camera {ocated on ihe shelf that Detective Christopher Singley
referred to as a joke. Detective Bolonka deferred him fo other Detectives who work in the urit 2{l the time, a5
opposed to Detective Bolonka only being there part of the time.

Lt. Wills, Detective O Steen, and Detective Bolonka then wentto the S.1U. Offics. There was 2 hole in the ceiling
where Detective Bolonka had previously seer. the I c2osra. Wires were still hangiag from where the
N <o <= had been. Detective Bolonka did not go into the attic, but was advised by Lt. Wills there
were *Nires Tying severed in the attic. Drywall dust was also noted in 2reas of the rernoval, 20t
cbvions, put still present behind the conch, under a cushion, and on 2 small table adjacent the area. It gave the
appearance as if someone hurriedly tried to clean up From the removal. Lt. Wills would no longer speak inside the
$.LU. Office. All parties went outside to speak. Detective Bolonka called Assistant State Attorney Nora Pfeiffer due

. B
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to 2 Jong-term business relationship to discuss what hiad been discovered. ASA Pleiffer advised that due o conflict
with the Shertf's Office, the States Attorney’s Office could not comment on the fndings.

Tn closing, Detective Bolonka questioned 2310, wiy anyone would have removed the cameras the day Lt Wills
decided to resign his post as Commander of 8.LU. The Lieutenant went on his day off to notify his Detectives.
Knowing of the Lientenant's impending absence, +he cameras wers remeved. Detective Christopher Siagley was
then sorprised by the unexpected retumn of the Liewtenant to drop off items 10 another Detective, and endeavered 1o
hide the screw gun. Detective Bolonka speculated that motivation for these actions and having whaz he believed t©

be —in the Lieutenant's office wes both esultant and due to the siguificant recent changes in
positioning of personnel throughout the agency.

Lieutenamt Jamie Wills

At approximatsly 1202 hours, we interviewed Lieutenant Jamie Wills, Cornmander over the S.1.U. Unit. Lisutenant
Wills said he was off vesterday and helping his son with 2 yard sale. Deputy Ridle asked Lt. Wills to purchase 8
television from the yard sale, Lt Wills said he would not charge Deputy Ridle for the television because it was for
his children. He brought the television to the 8.1.U. Office between 1036 and 1100 hours and dropped it off. He saw
Sergeant Serafini and wished him well since it was Sergeant Sezafini's last day in the upit, Lt Wills is transferring
out of the unit as well. Afterwards he left to go fo lunch.

Aftar 1700 hours, Lt. Wills was contacted by Detective Bolonka who requested to meet. They agresd to meet atthe
boat ramp at Angle Road and Johnston Road. When he arrived, Lt Wills met with Detective’s Bolonka and O Steen.
O"Steen seemed very nervous. Detective O Steen then told Lt Wills that Detective Christopher Singley and
Detective Jose Angulo told him it was 2 joke, but he saw them raking stuff off the walls of his office. O’ Steen
questioned them about what they were doing and they told him it was a joke they were pulling on Lieutenart Wills.
14 Wills said Detective O"Steen told him that Detectives Christopher Singley and Angulo hed camerss in the
Lisutenants Office that they were remaving.

Lisutenant Wills said approximately three weeks ago he went to his offioe and looked at his bookshelf where he
keeps duck memorabilia because he is an avid duck homter. He noticed aqamer&
Knowing Detective Christopher Singley is very technclogically oriented and handle much of the survetliance
cquipment for the unit, Lt Wills called him in and asked Chsistopher Singley what it was. Detective Christopher
Singley said it was a camera placed there 2s & joke, but Lt. Wills noted & red Ight on the camere. Detective
Christopher Singley remeved the storage card from the device and installed it in a reader, displaymg o Lievtenant
Wills there was nothing recorded by the devies. Lt. Wilis wes angered by this and told Detective Christopher
Singley directly, "don't do this shit again” Lt. Wills was very angty when he heard Detsctive’s O Steen’s accoutt
after telling Detective Christopher Singley this three weeks prior. He was particularly angy because he had closed
deor meetings on Thursday, October 13th, 2022 at approximately 1300 hours with Commanders and Supervisors of
reighboring agencies in reference o narcotics investigations, and confidential hformation about prior cases was
potentially shared. Lt. Wills said all these were jeopardized by the fact that someone may have been covertly
recording or viewing this and other meetings. The Liegtenant was very angered.

Lt ‘Wills did niot have his company vehicle, nor his keys because fie was off duty in bis personal vehicle. He
instracted Detective Jonathan Q' Steen o accompany him o fhe SIU. Office to get him in and view the scene with
Detective Bolonka. He viewed his office and it was apparaat not only that the smoke I
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been removed, but also it looked a3 if the area had been cleaned. The clezaing was not complete znd drywall dust
was lncated behind the couck, under the cushions, and on a table in the area. He was asked by Detective Scuoppo if
# was common practice to joke arownd lke this in the unit, Lt. Wills said jokes were limited to verbal and
sometimes pring, but never recording videos, at least not to his knowledge. L. Wilis then requested Detective
O"Steen accompany him in the attic based upon looking for other evidence. Tnsulation was disturbed, broken wires
were located, and dnst was disturbed in areas adjacent the duct work. Becanse of what was witnessed and the
concern for other recording devices within the office, they 2l stepped outside to speak.

Detective Bolonka was vequested to call Deputy Ridle. Contast was made and Ridle said that he asked everyone to
wait & couple of minutes before taking Sergeent Serafin for his going away luncheon because Lt Wills was
dropping the television off for him, Ridle. When Detective Christopher Singley heard this, he immediately went and
put the screw gun sitting on his desk in 2 drawer, and went and set atthe desk adjacent the Sergeant’s office,
something that Ridle had never seen Christopher Singley de.

Lt. Wills said he feels this was an cvert act and he foels someone put Detectives Christopher Singley and Anguioup
to putting up covert cameras. By their actions, they have put everyone in the unit in danger. Lt. Wills said ff it is
found thet they were listening or recording, Detectives Christopher Singley and Jose Angule have jeoperdized the
integyity of the agency, and violated their oath of office. Deputy Ridle asked Sergeant Serafini if he thoughtibe
circumstances were odd, but he said Sergeant Serafini was there on his last day and seemed disinterested. Dretectives
O"Steen zad Ridle did not feel as if the actions of Detectives Christopher Singley and Angilo were & joke. Lt Wills
contacied Captain Goodner Jast night as well as Lieutepant Defonso to report what bad ocourred, and start this
investigation. When asked about the plication and program, Lt Wills knew little about it. He said e

was advised by outgoing Lisutenant Pearson Detective Christopher Singley and Anguto handled these matters,
electronics and surveillance.

The topic of the vehicles was then discussed in conjunction with the trackers. Lt Wills said he feit the statement
made by Detective Christopher Singley was equally troubling abeut having to go to your bosses house to install a
tracker. There are possibly trackers missing, of umaccounted for, but it was unknown at this time if there wers
missing agensy owned tracking devices. Lt. Wills said when he first went to the SI.U. Unit the most recent tme,
they had a parcotics buy with 2 confidential informant. Upon completion and payment made to the C.1, they were
aboutto Jeave when Detective Christopher Singley made a comment about placing a tracker om this Cl'scar
because he knew she would take the money given to her and go to another drug dealer to purchase narcotics.
Detective Christopher Singley wanted to place shis tracker to find whom the subjects other suppliers were. Lt. Wills
suterceded and asked if Detective Christopher Singiey had a tracking order to, place the tracking device. Whes
Detective Singley told Lt Wills he had no court order, Lt. Wills advised him to naver do that because everyane has
right to due process of law. Lt Wills it this was an integrity issue then, but feit it was probebly resultant of how

Detective Christopher Singley was trained and by who- L+ Wilis has filed a formal complaint with the ageacy and
wants there to be a full investigation criminally as well.

Sergeant Jeff Serafimi

Sergeant Jeff Serafini said he was made aware this moming of & criminal complaint against S.LU. When explained it
was abowt cameras placed in Lt Wills™ office, Sergeant Serafini was also asked if he knew zbout thera, and he said
yes, but they were not active. He said Detective Christopher Singley put the cameras up as "rore of a joke.” This i3
becanse Lt. Wills does not like to be recorded and does not want camneras in the office. 1 asked Sergeant Serafini if
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he knew the cameras were hot, or active. He said he did not. He was aware of q?ut was peveronitasa
supervisor. He also knew that Detective Christopher Singley was ihe administrator an id not kmow if "Keith”, Lt.
Keith Pearson, was still on the systere. He said he knew the system had been in place since 2015 or 2016 when he
worked in the division as a Detective. Detective Christopher Singley is sendor in the unit, but has oaly been there
approximately two and a half to three years. When asked how long the cameras had been up, Sergeant Serafini did
not know, bt correlated it to the week Lt. Wills had teken off work as %o when they were installed approximately
three weeks prior to iow. He was aware of the camera in plain view on the bookshelZand the R

- did not know about the [ s Be said there had always been in the comer of &
office. I questioned as to if anyone helped Detective Christopher Singley nstall the cameras to which he said he did
zot know. He did not ses Detective Christopher Singley with: the screw gun vesterday. He arrived at the office
between 1030 hours and 1045 hotrs and left for his going away fmcheon 2t 1135,

Detective Lionel Mondragon

Detective Mondragon was advised we wers investigating cameras that had been installed in L1 Wills® office. We
asked him what he knew of thérs and what his involvernent was. Detective Mondragon szid he was completely
unaware of any cameras in the Licutenent’s office until yesterday. While sitting at his desk, facing +he wall and
working, he overheard someons say there were cameras in the Lieutenants office. Another person said your joking
right, to which someone slse said no, Detective Mondragon said he had arrived there just before 1000 hours. He
knew that Detective Christopher Singley, Sergeant Serafini, Detective Angulo, Detective Lopez, znd Ridle were
fhere when he arfived. He conld not remember if it was Lopez or Ricle present. He did not rermember seeing a dril,
but did know they were talldng about z lost one that intelligence had taken, Be overheard parts of the conversations,
but was Focused on his work. He acinowliedged that other eraployees played jokes on each other within the wnit. He
knew about [ 209 bed used it on cases in the past. He knew that Detective Christopher Singley was the
administrator, but was unaware if Detective Angulo was or not. When asked about th” and [
S the Lieutenants office, he said he did not know and that was never his focus 1f he wes I fn, ¥ was for
business. He said he took notes of plagues for achievemnent and books cn the shelf, but never took notice of these
Hems. He also had little knowiedge of the obvious camera that had been placed there three weeks prior. Tetithe
noted, no one had menticned Detective Mondragon in any of the accounts or information provided to Detsctive
Scuoppo or I during the investigation.

Detective Andrew Bolonka (Second inferview at Detective Bolonka's request}

Detective Bolonks requested to spezk with us a second time. He had leftthe interyiew and was headed home and
reflecting on the interview and the crimes fhat ocourred. He realized that the prior Lisutenant of 81U, was
instromental in bringing about, setting up, and being the edmtinistrator of the program and applicatio,

Detective Bolonka had expressed to Captain Goodner he felt it imperative to take possession of this Lieutenants
electronics as well as part of the investigation as to not compromise collecting al] electronics involved. 1 advised
Detective Bolonka that Detective Scuoppo and I had already made a request o obtain these items and was corrently
awaiting an answer as t0 when and how to get them from agency adminisiration.

Detective John Lopez

Detective Lopez was asked if he knew why e was tirere. He advised he had no clue. 1 explained itwas abc::}:\t
cameras in fhe Lisvtenants office but Detective Lopez still did not Inow. He was questioned about the obvions
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camers placed in Lit. Wills office approximately three weeks prior. He said he did niot know about it, but had heard
Lt. Wills freaking out about it, and that Christopher, Detective Christopher Singley, had placed it there. Detective
Lopez get to the office early, around 0900 to 0930, but was called to court almost immediately. ‘When he left the
office, only Detective Singley had arrived there. He doss not remerber seeing 2 drill on Detective Christopher
Singley's desk. He szid he retumed to the S.1.U. office around 1200. We asked if he had gone to the luncheon for
Sergeant Serafini, He said he had not, after court, he went 1o tunch with Detective Bolonka. Itwas obvious Detective
Lopez was not present at all during the incident on Friday. He was displayed the pietores of the |GGG 2
and <he dritt. He said he had not seen any of these items and the items in the Lieutenants office were

never observed by him. Detective Lopez did say thers had been rumors as long as he has been in S.LU. that the
cffice was bugged.

Deputy Evan Ridle

We spoke with Deouty Ridle who was aware of why we wished to speak with him, the cameras. Deputy Ridle
explained hs was sitting in the offics yesterday when Christopher, Detective Christopher Singley, went upstairs, or
somewhere to get a drill. Deputy Ridle said he mentioned that the Lieutenant was coming mto bring him something.
Detective Christopher Singley said he was glad Ridle told him, ané then put the deill in his deske Deputy Ridle
thought this to be weird. Detective Christopher Singley then went on to say something about taking cameras out of
the Lieutenants office. Deputy Ridle again thought this was joking around. Someone else in the office, unknown
who, then asked how long cameras had been in there. Deputy Ridle did not hear the response, but did hear the only
ones who had aceess were Detective Christopher Singley, Jose (Detective Jose Angulo), and the "Ceptain.”
Detsctive Christopher Singley did not elaborate on who the "Captain® was. Deputy Ridle was now fhinking thisis a
bit far for a joke, but still thought it was & joke ponetheless.

Deputy Ridle then went outside to meet the Lieutenant and get the property he breught Ridie. Deputy Ridle came
back inside and Detective Chhristopher Singley was taking things down inside the office, 2 -
q)eputy Ridle said the had been there since Keith, Lt. Pearson, had it in there. When
L. Pearson Jeit the S.LU. office, Deputy Radle knew he took it down. That is how Ridle knew what it was. Where
the camera had been, thers were wires hanging down. Deputy Ridle did not think sbovt it much, or "put energy into
it as 2 joke” because he was leaving the unit. He then started thinking that if it was a joke, then why would Detective
Christopher Singley have to do this, take cameras down, when the Lieutenant was not arouad.

Detective Christopher Singley removed the cameras and returned te his desk, stifl joking about the cameras.
Detective Christopher Singley ther made the statement that & was weird when you have to sneak into your boss™s
vard 1o put a tracker on his car. Recerly the Lientenant asked about missing trackers. Detective Christopher Singley
had said he would have to coms up with something about the missing tracker, a reason it was missing. [mages were

Sisplayed to Deputy Ridle who confirmed these were the ttems, the I - and the drili

that he had seen in Detective Singley's possessior.

Deputy Ridle and O Steen rode to lunch together. As they spoke, the situation became more and more conceming.
Deputy Ridle did not see Detective Christopher Singlev zetually removing the ftems, cameras, From the oifies, bui
Detactive Jonathan O~ Steen did. When they returned to the office, Deputy Ridle refurned o the office, he asked
Sergeant Serafind about the mcident and Sergeant Serafini said it was just 2 joke. Deputy Ridle said he and other
members of the unit joked around, using filters oo pictores and poking fim, but never using vic%eo or cameras o his
knowledge in the past. When asked about the incident with the dummy camera three weeks prior, he was not aware
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of its location by the Lisutenant, or what transpired between Lt. Wills and Detective Christopher Singley. When
asked why he, Deputy Ridle, thinks Detective Christopher Singley did this , he said he had no idea, and be does nat
think anycne knows. :

Shertly after the conclusion of the interview with Deputy Ridle, he contacted me on my department issued
celiphone. Deputy Ridle explained after leaving the Sheriff's Office he had thought of additions] information he
wished to provide. Deputy Ridie referred to the covert surveillance cameras installed in the Lientenants Office by

Detective Christopher Singley, explaining he has never seen these types of covert surveillance cameras inthe S.LU.
Office before. .

Detective Jonathen O Steen

We interviewed Defective O"Steen and he knew the nvestigation was over the curiosity involved surrounding the
presence of cameras in the Lisutenants office. He explained around 1130 hours on Friday, be was sitting in the
office with Detective Christopher Singley, Detective Jose Angulo, Sergeant Jeff Serafini and he thought Detective
Lioael Mondragon was present as well, Detective Christopher Singley got up and said he did not think the
Ujsttenant was corning back, Detective Christopher Singley then went into the Lieutenants office with & driil and
took down a couple of covert cameras. One of these cameras was i the Northeast cormer, 2 s o
the drill and fhe two surveillance cameras were presented to Detective O"Steen and he identified the items. & was
pointed out and he did acknowledge that 6 not usuelly have audiovisual cables connected to them.
What sparked Detective O"Steen’s curiosify was when 1o S s pulled dowi because it was hard
wired in for power. When Detective O Siwen mentioned this, Detective Christopher Singley seid it was a prank, a
joke, He said the qvas there to throw the Lieutenant off 50 he, the Lievtenant, could find that one. Detective
0" Steen was sure it was hooked to power because Detective Christopher Singley had to yank it down, it was wired

to power. O Steen added you would only have power going to the device for ong xeason, and that was if "t was i
nge.”

Detective O"Steen asked where it was going, recording, to Detective Christopher Singley. Dstective Christopher

Singley told him it was going to #Ie then added it was in a private group in at was accessible
by only him {Christopher Singley), Detective Angulo, and the "Captain.” Detective M Singley did not

identify who the "Captain” was. Detective O'Steen quit asking questions at that point.

Detective O'Steen thovght the situation was funny. ¥ was not untl later i the day it started 1o cause more curiosity.
He first called Deputy Bvan Ridle and asked bira i the sttuation made sense. Ridle said & did not if the camera w2s
hard wired into 2 power service, He then called Detsctive John Lopez, and then Detective Andrew Bolonka.
Detestive O Steen said that is when the whole thing, and then trailed off, on his thought.

Detective O Steen was not around when fhe first camera, the bookshelf camera, was instalied and dis covered. He
was cut on Farafly Medical Leave Act (FMLA), and did not rehun urtil this past week. He acknowledged that
joldng around in this way, with cameras, was not & cormon practice, ] asked him to speculate as to why he thought
the cameras may have been installed and he said it could possibly be of a political nature, or someone did not ke
the way Lieutenant Wills is due to professional reasons, but he did not know for sure.

Detective Jose Angulo
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Detective Aungnlo was aware that the cameras were 2 ;oke played upon the Lisutenant. He said (WE) put up 2 fake
amera in there and Christapher, Detective Christopher Singley, even told the Lieutenant about it. He said it was on
the bookshelf, and Detective Christopher Singley zlso putup a Fake I b it ves not connected to
anything, Detective Angulo said he was aware of the bookshelf camera and the vensemmesr©; bt 1ot the JJJJI
BN - s2id he and Detective Christopher Singiey perpetrated the joke because they knew the Lieutenant was
always afraid of people recording in the office. He saw Detective Christopher Singley with the drill and the T

S bt denied knowledge of the qﬂe said he knew the unit had one like this one. Be also
explained the & camers was @ QIrect video, unknown about audio, feed just like the one in the

om. Detective Angulo advised that Detective Christopher Singley and he were the
administrators o He knew the syster was staried-and running in 2018 when ke joined the tnit ‘When he
joined the unit, L 1%, Pellegrini, and Sergeant Register had access and rights to the system. We asked
about why the joke would continue with these cameras, after Detective Christopher Singley was counselled and
velled at by the Lieutenant, Detzetive Angulo could not explain why yesterday, the dzy the Lieutenant made the unit
aware he was leaving, was the day Detective Christopher Singley choss to remaove these cameras, without making
the joke public knowledge t the Lieutenant. This was 2 question based upon the fact ¥ was Detective Angnlo and
Detective Christopher Singley’s joke admittedly. He could nct say why that day was chosen. He was additionally

asked as to why fhe cleanup if it was not a covert operation. His justification is Detective Christopher Singley did
not want to get into wouble.

‘We explained to Detective Angulo It was apparent based upon all of his coworkers being disturbed by these actions
and mplicating he and Detective Christopher Singley that & appeared as if he had a degree of imvolvement. He said
it was boozuse he was the "camerz guy™ and the runming joke about the Lieutenants concern over being recorded
within fhe unit. e said that Detective Christopher Singley did these two things as 2 joke and neither of the cameras
he knew about was cormected to the the one on the shelf was Detactive Angulo said Detective
Christopher Singley did not want to Yot by the Lieutenant taking the cameras down Detective Scuoppo and I
explained that was the very essence of what was wrong. He and Christopher Singley had knowledge of the joke, and
Cheistopher Singley had been unconditicnally advised not to do thet again. Detective Christoplier Singley did keep
the cameras up and then did try to hide the fact they were taken down 21} making it look as if Detective Angulo and
Detective Christopher Singley were complicit in a conspracy.

Detective Angulo offered up all data storags and information advising he had not stored anything other than work
related videos. 1 explained if the data storage of whatever type of device these, known cameras were connected to
was cloud based, then there would not be any, becauss it could be deleted without trace. As we pressed harder about
the tracking device, Detective Angulo again reverted to this being a joke, and the tracker comment was made Just ©
jilicit a response from Detective O"Steen. I closed the interview with the fact I knew Detsctive Angulo had been
implicated by others in bis urit. His account differed from their accounts of events. I zdvised himm [ felt be knew
more than he was saying, but he continwally denied and said it was just a joke.

Detective Christopher Singley

Detective Christopher Singley said two months age Lieutenant ‘Wills noticed 2 his office.
Knowing that Detective Christopher Singley is very apt when it comes to electronics and survelilance, the
Ljentenant asked Christopher Singley what it was. Christopher Singley explained what the tem was and it was part
of the alarm systern. Detectives in the unit found this to be comical. About thres weeks ago, while Liewtenant Wilis
was on vacation, Detective Christopher Singley entered his office and placed = camera on the bookshelf, one nthe
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comer of the room that looks to be = I ~nd 2 _ style covert camera. He told me none of
“he cameras were functional, and they were all old ftems used a Jong nme ago. He said neither linked to any
recording device or power.

Detective Christopher Si:nglej said he thought # would be fummy to mess with the Licutenent. He explained he bed
zip tied the G e © she walls with cables not connected. He used drywall screws and putthe
o ¢ the sofe- ‘

Lietenant Wills came back from vacation and noted the camera on bis bookshel, questioning Singley about the
camera. Detective Christopher Singley advised the Lieutenant it was a joke. He pulled the sim card and displayed
nothing had been recorded. Liewtenant Wills told Detective Chsistopher Singley how angry he was 2bout the
incident and told him never to do anything like that again, placing a camera in his office. He added he should call
the Captain and make him aware of Detective Christopher Singley's actions, but he did not. At this point, Detective
Singley made no mention of the othey two cameras in the office. Detective Christopher Singley’s answer as 10 why
he did not tell Lt Wills was " just didn't" 2nd "I really didn't think about it much.” He continued to 2dvise this was
all a joke. He was additionally asked zbout the tracker comments he mads referencing putting a trecker on his bosses
car in the yard. He later said that was part of the joke as well, more directed at Detective O Steen, based vyon things
in O Steen”s absence on Family Medical Leave Act. There were no trackers presently missing according to

Detective Christopher Singley, end all had been accounted for. At this time it is unknown where the other frackers
aré.

Detective Christopher Singley said he had retrisved the impact driver from Detective Angulo’s truck because
Angulo had recovered the tool from the intelligence unit who had berrowed it. He brought the tool inside with the
intention of taking down the sameras. He acknowledged that he put it away when Depuiy Ridle made mention the
Lietenant was coming back fufo work to drop things off for Ridle, The Liswrtenent was off, but had come 10 work
this morning to advise members of the unit he was transferting out. He did not expect the Lieatenant’s retrn, and
did not hide the deill as we had been advised by other S.1U. Detectives, but simpiy placed it inside his desk drawer.

We questioned on why Detective Christopher Singley choss this day to emove the camerss, after Lt. Wills had
announced he was leaving, our belief was Novermber 1st, but Christopher Singley corrected us stating January 1st.
Detective Christopher Singley had no clear explanation, We pointed out that if he reproved the cameras Japuary 3rd,
2023, no one would krow sbout him putting theim up. By removing the cameras now, he ran the risk of bemg
discoversd by leaving holes and vacant spots where the cameras wers previously. Detective Chrisiopher Singiey said
he was not concermned because people knew this to be 2 joke. In his bead, it wasnot a big deal. He also stated he
waited umtil the Lieutenant leff to remove them.

We pointed out Detective O"Steen had witnessed Detective Christopher Singley puliing on e [ NG_—_G_
camera becanse after removing the serews, it was still connected by wires. Detective Christopher Singley glazed
over his answer falling back ta the fact that he, Detective Angulo, and Sergeant Serafini had knowledge of the joke.
As ] questioned further ke seemed to switch over to the q:amera and the fzct the cables with the

ends were caught up and hie had to pull on them. We co onted Detective Christopher Singley with the
Fact that several people overheard him sey access to where these ffems were recorded was !That Be,
Detective Angulo, and the "Captain” were the only ones had accesstoa special area of the server, siorage. [n asking
which "Captain” he was referring to, he again went back to more in the way of perpetuating the joke. He also said
fhose cameras do not work with any system they actively have at §.1U. He szid, they are no cell, referring to cellular

Reporting Officer: SHIREMAN, MARK A Page 13
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and In opposition of what we had been advised by Detective Angulo in his interview.

T explained the evidence of disturbed msulation, dirt swipes and prints on desty ductwork, and loose hanging wires
in the attic. Deteciive Christopher Singley said he had not been up there in two years. The last time was when he
hooked up televisions at his supervisor's request, and his fingerprints would be 1p there because of back then. He
acknowledged he was an administrator on the”rogram. He said it allows him to create and delets
sccounts. He did not even know if he was capabre or aesetion of data, or if it could be trensferred to = I

Detective Christopher Singley was advised of the criminal violation we were investigating, and aliowed him to visw
the statute, '

Detective Christopher Singley was adamant that there had never been cameras inside the office to his knowledge. He
advised Sergeant Serafini was there the whole time and was aware of the situation as a joke. He said no one
encouraged, enticed, solicited, or forced him to place these cameras, and it was a joke he perpetrafed novw in its
entirety by two coworkers, Detective Angulo and Sergeant Serafin.

As many differences in his story &5 we pointed out he was adamant he did nothing wrong criminally.
Detective Josz Angulo (Second Interview)

A second brief interview was conducted with Detective Angulo. During this second interview, Detective Angulo
explained Detective Christopher Singley was lastin the attic of the $.LU. Office appraximately two or three months
prior to repair/oxamins & leak in the roof. Note; this statemnent completely contradicts Detective Christopher
Singley's staternent, as he stated he, Detective Christopher Singley, had not been ir the attic of the S.IU. Office for
approximately thres years. No further information of value was obtained other than he implicated Sergeent

Serafini’s knowledge of the incident. He was adamant he was not coerced, soficited, or enticed 1o assist and coneceal
the fact cameras were atthe 8.1U. office.

Sergeant Jeffery Serafint (Second Interyiew Rased Upon Further Implication)

Sergeant Serafini was inferviewed a second time. We did this for clarification based uporn the fact, Detective
Scuoppo and 1 both thought Sergeant Serafini was only aware of the shelf camera. Sergeant Serafini said that he wes
aware of all three cameras. He was advised it was all a joke and Detective Christopher Singley bad come up with the
idez. On the day the cameras were installed in the office, while Lt. Wills was on vacation, Ssrgeant Serafini walked
into the office as they had just completed hanging the | R and were starting the _
He was aware of thess two, and later Jearnad of the third camera.

When Liewterzant Wills saw the camera and called Detective Christopher Singley, he was retrieving the camera and
a red light was noticed on the unit. Detective Christopher Singley said it terned on when he tonched 1t, this is In
stark comtrast to Detsctive Christopher Singley’s statement of these cameras were old and nonfunctional. He

showed the Lisutenant that the sim card ‘was empty, but again note that Detective Angulo referred to this camera asa
cellular device.

Sergeant Serafini said the joke in its beginnings came from Lt. Wills™ concern over the legitimate |GGG
Detective Christopher Singley developed his joks from there. Sergeant Serafini had no idea or expl_anai‘xon why
yesterday would be the day to remove the two remaining cameras. When ¥ made reference to the MEEEPe" by other

S i
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emplovees, he was obvicusly angered and even made reference to being "played.” He said if they were active
cameras, he was unaware and something should happen.

Sergeant Serafini seid he should have never let it happen. He said he would “take the heat" for his knowledge.
Clarification was made that Sergeant Serafini was aware of 21 three [zt some point.

[merview Synopsis

It is epparent that Detective Christopher Singley did place three cameras, known functicnel cameras, in Lisutenant
Jamie Wills Office. After finding the first device, obvious in placement, Lieutenant Wills directed Detective
Christepher Singley to never do this again. Detective Christopher Singley, Detective Angulo, and Sergeant Serafini
2l bad knowledge of what Detective Christopher Singley called a “joke."

On the day Lieutenant Wills notified the unit in the moming of his request to reassign to another unit, January Ist,
2023, Detective Christopher Singley decided to remove the cameras. This was not logical in the fact that Christopher
Singley would leave a hole in the ceiling and corner where these cameras once were, and this would bave been
likely noticed by Lieutenant Wills. When Lieuienant Wills made a second appearance on this day, 2 day he had
taken vacation, it was noted by other Detectives that Detective Christopher Singley hid the drili he was going to use
to remove szid cameras. )

Derective Chuistopher Singley made comments about the cameras being nonfunctional. but employees saw him
removing the |- pe swveillaace camera and pulling wires to break its attechment to the ceiling.
Comments were additionally made about placing a tracker on a bess's vehicle at that's person’s home at night.

Tkese fzotors led Detectives to repost concemns via the chain of command. In interviews, it was established that even
though Detective Angulo and Sergeant Serafini had knowledge of the events, Detective Christopher Singley was the
person who developed the idea and placed said cameras. Detective Christopher Singley denies all wrongdoing and
states the cameras were not functional when other Detectives witnessed signs that they were based wpon the fact

Detective O Steen witnessed the [Jfrire being pulled as the —vms being removed from the seiling,
causing resistance from this removal.

It is believed that Detective Christopher Singley did unlawdfully record communications within the Lisutenant’s
Office at the Special Investigations Unit building, the hangar, under F.8.8. 934.02. At this time there is insufficient
probable canse to support a warrant request.

Crime Scene Assistance

All-electronic devices, celinler telephones and lapiop computers were seized by the agency for replication and
evaluation of both the recording system used and cormmumicatious between the Detectives and outside.

Detective Christopher Singley's and Detective Angulo’s ageney issued vehicles were retained and stored for further
evaluation.

Iresponded to the $.LU. Office with Crime Scene Technicians and LT. Persormel. Once on scene, addifional crime
scene collection of evidence was conducted based upon information received in the interviews. Let it be nofed the

Page 13
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- is conmected to the —Vas sollected last night, after the inftial complaint was
made.

T assisted both Crime Scene Technician's and LT. Personzel in collecting evidence before leaving the scene.

October 17th, 2022

1 did make telephone comtact with Detective Christopher Singley to obtain his user name and password for the

Pdminjstrsxor account. [ also contacted Detective John Lopez to ask why he had a drive in his computer
t was encrypted. Detective Lopez had no idea why and even that the drive was encrypted. This audio, recorded
telephone calls, were placed into evidence.

1did also separately interview Detectives from the Warrants Division. Warrants Division Detectives sometimes

whlize the S.LU. Office for varions reasons. Sergeant Nete Evans, Detective Brady Loupe, Detective Bryan Salibe,
and Detective John Brady 2}l had no knowledge of the incident. The only value mformation obtained was that
Detective Saliba hed been briefly assigned to the S.LU. and at that time, the administrators of the rogram,
were Lieutenant Pearson and Detective Snyder (resigned). These interviews were additionally placed wnlo evidence.

October 18th, 2022

Detectives Scusppo and Detective Sigmon did search the vehicles belonging to Detective Christopher Singley and
Detective Jose Angulo in efforts of locating any digital stored svidence, or electronic transmission devices. None
were located in the vehicles that had investigative value In this case.

Y made contact with Lieutenant Jamie Wills in reference to a secondary interview based npon information he had
thought of at a later time and called Captain Goodner. An interview was set for the following day.

October 19th, 2022

At approximately 0745 hours, T did met with Lieutenant Wills in Briefing Room #2. Lt. Wills advises he retrrned
fome and reflected about this incident. Lt Wills remembered Detective Christopher Singley displaying to him what
was on the sim ¢ard from the camera located on his beokshelf, JJJle said the video started out and was very
"shaky®, as If it were not stationary in the seconds he watched it before telling Detective Christopher Singley about
his actions and making it very clear never to do this again. Lt. Wilis again stressed how he felt this was the ultimate

betrayal of trust to the agency and personally, and that it is an example of lack of integrity. This -'ideo was
also later placed into

1 moved the Department Vehicle utilized by Detective Christopher Singley and Detective Jose Angulo out of the
compound area and into regular parking spaces within the Criminal Investigation Division parking Jot, as they had
been searched and evaluated the day prior. Keys were still maintained by Crime Scene Personme] at this time.

1telephoned Detective Christopher Singley to ask where the {Jj 25 that had been in the shelf camera, the
**amem 1 referred to the one he displayed to Lieutenant Wills the day the camera was discovered sitj:ing on
the pookshelf, Detective Christopher Singley said the SD card was stored in a black two foot by two feot ;;:ehcan
brand case located next to Detective Jose Angulo's desk, I checked with Computer Forensics, and with Crime Scens

Page 14
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Technicians. No one had ccllected any evidence from that location. Crime Scens Technician went to the Special
Investigations Unit oifice, still restricted access, and coliected the two 23 -in the exact location Detective
Christopher Singley named. They were provided to Computer Forensics for evaluation.

October 24th, 2022
{Santiage "Marty™ Martinez)

Detective Martinez had been out of town on the day of the disclosure of the cameras. He was nterviewed in Briefing
Room £2 at approximately 0930 hours. Detective Martinez had no knowledge of any cameras within Lt. Wills
Office. He said that he was not aware of 2 joke played by Detective Christopher Singley and Detective Jose Angulo.
Detective Martinez also stated he would have told somecne if this wzs done as z joke. He also said he never
remernbered there being active cameras fn the Liewtenants office since he had been in the mit since 2015 or 2016.

Polysraph:

 called Detoctive Christopher Singley and offered a polygraph examination. He immediately said mo based upon the

fact he does net trust them, referring to polygraphs and CVSA's. L explained I was only oifering 2 polvgraph
examination 4s an option and thanked him for his time.

Tthen called Detective Jose Angulo znd offered a polygraph exam to which he iramediately replied yes, he would
take one. He szid he was currently represented by counsel, and would consult them about the topie, but was willing.
T advised Detective Angulo to contact me when he had 2 definite answer so 1 couid set 2 polygraph examination up if
it was yes, Detective Angulo never called back.

These telephone calls were endio recorded and placed inte Bvidence.com.

Cetober 23th, 2022

I received information from -staiing they did not have pertinent information reguested via the subpoena.

frered no viable information. The JJJetem s yet to be received and will be zdded to this case file
when cbtained.

Conclusion:

In speaking with Computer Forensics thers is no viable link to prove +that the cameras installed were active carmeras,
and there is no supporiing data that they were actually transmitting at the times in question in this investigation.
Refereace Computer Forensics supplemental report documented under this case number for additional information.

Based upon my investigation it and there is 2 distinct lack of physical evidence to support any criminal charge. This
case will be inactive. No further information at this time.

: 17
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St. Lucie Cownty Sherif’s Office oca: 2211671

Case Status: INACTIVE Case Mg Status: JNACTIVE-CM STATUS
Offense: STALKING / HARASSMENT

Qeeurred: JO/74/2022

Investigator: SESSOMS, PERRY S (635) Date/ Time: 10/27/2022 13:42:46, Thursday

Supervisor: MORASH, WILLIAM R (1589) Supervisor Review Date / Times J(/27/2022 15:58:30, Thursday

Contact: Reference: Follow Up

Some of the people interviewed during this investigation said Lieutenant Keith Pearson had camera’s inside his office
when he was assigned to Special Investigations.

On October 20, 2022, I interviewed Lisutenant Pearson in reference to this case. Lieutenant Pearson was previously
. assigned to the Special Tnvestigations Unit and had the same office as the victim.

I explained this case 1o Lieutenant Pearson and this is why I was interviewing him. Lieutenant Pearson told me he had
old cameras inside his office but nothing was active or live, He said he had different old cameras on & shelf that

showed the different types of cameras used over time. Lieutenant Pearson told me he never had any cameras instaled
inside his office when he was assigned to Special Investigations.

Page 1
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. St Lupte Couty Sherfifs Office | oCh: 2211671
Case Status: INACTIVE Case Mng Status: [NACTIVE-CM STATUS Ocenrred: J0/74/2022
Offense: STALKING / HARASSMENT
Tnvestigator: MOCK, CHRISTOFHERD  (1386) Date f Time: [0/28/2022 10:31:12, Friday
Superviser: RHODES, BRIANX  {1191) Supervisor Review Date / Time: 70/28/2022 J0:54:44, Friday
Coniack Reference: Follow Up

On 1071572022 I'was asked to conduct & forensic exam of several electronic devices that were collected as part of the
mvestization into this mcident.

The following is svnopsis of my exams end the subsequent findings:

{examined a t had -staued inside it. This camera had 2 menufacture fabel on

1t that stated it was made by This camera was functional and was only capable of
transmitting video footage though an ideo cable. This camera did not have audio or wireless capability and

required an external [jpower connection.

T examined a fake -that had gz talled inside . This camera had a sitver label on
it that identified it a5 |GGG = This camera was finctional and was only
capable of transmitting video footage though an NN idec cable. This camera did not have andic or wireless

capability and required an external [Jfpower connection.

1 examined a black and gold desk lamp thathad a amera installed in the base of it This camera did not have
any obvious commercizl markings and was pow interna! transformer that was ||| G
I s camera was capable of wirsless data trznsmission; however, it was nanfunctional since the power
transformer that provided power to the camera was nonfunctional.

T examined q his camera was capabie of recording and transmitting andio and video and is
powered by an internal battery. Liis mternal battery was charged enough to allow the camera to be powered on. This
camera only supported and was not WIFI Capable. The label on the camera identified the

This camera

was capable of recording to mr live viewing by utilizing thej =" phone
applicaticn. Mo SIM card or SD was ocated Wit € Carnera.

Texasmined = IRy |5 server contzined m These
hard drives were forensically imaged by Det Sigmon and [ ufilized the Forensic images to COnduci Yo} inztion. As
part of my exam, I logged into the server and exported the user Jogs and connection logs for both ﬁz\;Eand
Fhai wers sotup on the device. These logs were compared to the recordings located on the server

and no acrepancies were discovered. Ireviewed 2il of the recordings stored oo the server and none wers related to
this ncident.
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St Lugie Cownty Shertff s Office OCB: 2211671
Case Status: INACTTFE Case Mng Status: INACTIVE-CM STATUS Occurred: 10/14/2022
Offense: STALKING / HARASSMENT
Tavestigator: MOCK, cmz&mm&'p (138¢) Date / Time: 10/28/2022 10:31:12, Friday
Supervisor: RHODES, BRIAN K (119) Supervisor Review Date / Time: 10/28/2022 10:54:44, Friday
Contact: : Reference: Follow Up

1 hed IT provide me with a list of 21! JJilgency owned

wtilized for covert czmera surveillgnce. OF the

data within the past 3¢ days. 1 épared the Tist ever and I 'was able fo confinm
that 6 of the § active ere atteched to the The remaming two NG

researched further and I was able to determine that the L'as no Jonger gttached o _

B=nd instead is attached to a larger standalone carera unit, which was niot cormpatible with the cameras recovered
in this incident. The remaining |G < = in.s maccounited for but the
connection logs for that device show it is still actively transmiiting data with no change in its data trapsmission pattern
due to this incident

(=]

Det Sigmon utilized -to extract the data from several cell phones related to this investigation. Tutilized
Y - i = e ecacied by [ #otovs

Det Angulo's ageney issued cell phone was examined and no text chats, voicemails, web-searches, images, or videos
were lovated that were relevant to this investigation. The [JJptication was installed i this phone and last used
on 9-5-2022. The camera attached to the-ppﬁcaﬁon was not the camera recovered as part of this incident.

Det Singley’s agency issued cell phons was examined and no fext chafs, voicemails, web-searches, images, or videos
were located that were relevant o this fovestigation. The Jlepplcation was installed on this phone and last used
on 11-092021. The camera attached to the pplicaﬁon was not the camera recovered as part of this Incident.

Dst Bolonka's agency issued cell phone was examined and no text chats, voicemails, web-searches, fruages, or videos
were located that were relevant to this nvestigation. The -ipplicaﬁcm was not installed on this phone.

Sgt Wills" agency issued cell phone was examined and no text chats, voicernzils, web-ssarches, images, or videos were
Tocated that were relevant to this favestigation. The JJJllcor!ication was installed on this phone and the camera
attached to the application was not the camera recovered as part of this incident.

Det Lopez's agency issued cell phone was examined and no text chats, voicemails, web-szarches, images, or videos
were Jocated that were relevant to this fnvestigation. The _zppiicztion was installed on this phone and last used
on 11-28-2021. The camera attached fo the-applicatian was not the camera recovered as part of this incident.

Det Mondragon's agency fssued cell phone was examined and no text chats, voicemails, web-searches, images, or
vidsos were located that were relevant to this investigation. The JJevtication was instatied on this phone and
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St. Lugte County Sherif s Office : oca: 2211677
Case Status: [NACTIVE Case Mag $tatus: INLCTIVE-CM STATUS Oceurred: JO/14/2022
Offense: STALKING./ HARASSMENT
Tavestigator: MOCK, CHRISTOPHER D (1356) ) Date [ Time: J(/28/2022 15:31:12, Fridey
Supervisors RFEODES, BRIANK (1191 Supervisor Review Date / Time: [0/28/2022 10:54:44, Friday
Contact: Reference: Follow Up

the camerz attached to the application was not the camera recovered as part of this meident.

Det Ridle’s agency issned cell phone was exemined and no texct chats, voicemails, web-searches, images, or videos
were located that were refevant to this investigation. The -pplicaﬁon was installed on this phone and last used
on 07-21-2021, The camera attzched to the [JErrlicetion was not the camera recovered as part of this incident.

Det Ostesn’s agency issued cell phone was examined and no text chats, veicerzails, web-searches, or videos were
located that were relevant to this investigation. Within the images on the phone was a picters of @ attic and an air
duct that was dated 10/14/2022. ThelJJllopticasion was instalied on this phone and the carera aitached to the

application was not the camera recovered as part of this incident.

Det Martinez's agency issued cell phone was examined and no text chats, voicemails, web-searches, images, or videos
were located that were relevant to this vestigation. The [JjJjjjjjjffpptication was not installed on this phone.

The computers recovered as part of this incident were examined ty Det Sigmon. Refer 1o his supplernental report for
further details on those devices.

Page 4
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St Lueie Courty Sheriff s (ffice OCR: 2211671
Case States: JNACTIVE Cage Mng Status: INJCTIVE-CM STATUS Ceceurreds J0/74/2032
Qffense; STALKING 7 HARASSMENT
lovestigator: SIGMON, MARCUSD  (943) Date/ Time: [1/01/2022 08:30:33, Tuesday
Supervisor: BRIGLIA, MATTHEW K (1126) Supervisor Review Date / Time: [7/01/2022 08:33:15, Tuesday
Cuntact: Refereace: Follow Up

Om 10/15/2022, ¥ was asked to forensically download multiple phones and laptops.

The following devices were examined in the lab:
1G3iPhone 11%s.
& Dell Lapiops.
ontaining 4 hard drives. Bach containing 6 terabytes of storage.
2 5IM oard, 5 MicroSD cards and 1 extemnal bard drive.

Over the followinci week, the images of the devices were run through forensic software

This was done to determing if any unzuiborized videofimagesfandio were stored on any device.

The forensic images of the laptops were processed in -No videos, images or audic were found that did
not appear related to the unit’s case work.

The forsnsic images of the || NN ¢ the external hard drive were processed in -
No videos, images or audio were Tound that did not appear related to the unit’s case work.

—Were found On 10/20/2022. Both forensic images were processed iu—t}n the .

TN : 5l image was found. This imaee may be unrelated to case work. This image was givento the
detective for review.
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St. Lucie County Sheriff s Qffice oca: 2211671
Case Stetust INACIIVE Case Ming Statust [NACTIVE-CAM STATUS Ocenrreds JO/14/2022
Offenser STALKING / HARASSMENT
Investigator: MOCK, CHRISTOPHERD (1386 Date f Time: [1/28/2022 15:52:44, Mondap
Supervisor: MORASH, WILLIAM B (1388} Supervisor Review Date / Thme; [ [/28/2022 15:57:55, Monday
Contact: Reference: dssist Primary Officer

In additicn to conducting the forensic exams on the devices mentioned in my other supplement I, Detective Mock, also
assisted I analyzing the scene and how the covert cameras were lnstalled. The following Is a synopsis of my ou-scene
investigation,

At the Sheriff’s Office I inspected the two covert cameras and determined that they required an external -pow=r
source to operate and a evice to record video. After making this determination I responded
to the scene along with CSY Carmicheel to Inspeet the arez they were recovered from. At the scene, 1 Jocated where the
cameras had been installed in the cefling 2nd then accessed the attic of the facility to inspect it for additional evidence.

Inside the attic, 1 Jocated the two areas where the ad been installed and seavched those areas for amy

N <. 1 25 xsnsive et o N =
I :o=bie of providing power to the cameras were located. In the area near where the cameras were mstalted, CSI

Carmichael informed me that she recoversd an 5NN { icspected this cable and noted that it contained
three conductors, a left andio, 2 right andio, and a video. The video connector in the cable was broken off ¢n one side
and was recovered attached to one of the cameras. Despite this cable being discoversd, no end point recording or
viewing devices were looated in the vicinity where the camera had been installed.

Further investigation of the scene located a second motior detector camera that had been instailed for legitimate
parposes. This camera obtained power by using 2 cable that was & combination of video signal and Jipower. 1
followed this cable to ifs end point and it was properly conzected o the designated viewing device end there was no
evidence that this cable had been used to power either of the covert cameras recovered from the scene.

Based on my exam of the covert cameras recovered and my investigation of the scene, there is no evidence that the
caneras had been operational or were recording as i refated to this incident.
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Investigative Summary

FDLE Case Number: EI-32-0086

Subject(s): Ken Mascara, Kevin C. Carter,
Adam Fetterman, Bryan Beaty & Keith Pearson

Judicial Circuit: Nineteenth Judicial Circuit

County: Saint Lucie

Case Agent: Keith B. Riddick
Phone: (850} 410-8249

Email: KeithRiddick@fdle.state.fl.us




. -~

FLORIDA DEPARTMENT OF LAW ENFORCEMENT
ELEVENTH JUDICIAL CIRCUIT OF FLORIDA

TABLE OF CONTENTS
E|-32-0086
L Investigative Summary
i Investigative Reports

i
V.

- Related ltems (see attached folder)

Withess List

Investigative Cost Affidavit




"~ ALEEGATIO

;" CHARGE): -7

Representatons, iglvi‘ijifd:bég}éé‘lf"élbhy :_, R
:‘F.8:8, 777.011: Principal in First Degree; 'a Third
.and 2 First-Degree Misdemeanor ;. -0 ¢ 1

< F.5'S.934.215: Unlawiul Use of 3 Tovo-Way-Cottimymicaions”
- Deﬁc?; L SRR A

4 Third-Degree Felny.

. MS’I‘IGATIVEPREDICATE |

On Augiist 4, 2021, hé Flotids Départmenic'of Law Enforement (FDLEY Office 6f Exéditive Investigations
(OBI) received allégations of eleotionfraud by St Luicie County Sheriff, Ken Mascara. Per tho allegations,
-Sheriff-Mascard-ordered and collaborated with 'St. Lucie County Shetiff’s Office (SLCSO) members.to recruit,
faoilitate the tampaign of, and tltimatdly pay former SLCSO D epuity SEietiff KeviniC. Carterfor registering as 2
Republican carididate, in the 2020. 8t Lucie Cotmty’ Sherift ‘election tace.  Ber the, allegations, Carter’s “straw

cendidacs? was Created by Sheriff Maioard'in order to-assist in his 0w Te-election, by taking Votes Fom Rich
Williams, who-vrés & egistered Republicen cantidate in the, Shérifp's - SR

s Office’election’s race




SECTION 1

N : ~

BACKGROUND OF 2020 ST. LUCIE COUNTY SHERIFF’s OFFICE ELECTION RACE

The following is a general timeline of events related to the 2020 St. Lucie County Sheriff’s Office election:

Ken Mascara, a perennial Democrat, was first elected as the Sherfff of St. Lucie County in November of
2000, taking office in January, 2001. Mascara officially declared his intent to run for 2020 re-election on

January 17, 2018, SLCSO, per documents filed with the St. Lucie County Supervisor of Elections Office
{SOE), again as a2 Democrat,

Rich Williams, a former Florida Highway Patrol Trooper, first challenged Mascara in 2016, but lost to
him by approximately 62.50% of the votes cast in the August Democratic Primary. According to subjects
interviewed, Williams’ campaign contained a substantial amount of “mudslinging” and personal attacks
on Mascara apd his family, part of which allegedly resulted in Mascara’s daughter losing her job.

On March 22, 2018, Williams filed a “Statement of Candidate” with the SOE as a precursor for his bid

for Sheriff in the 2020 election. On August 2, 2018, Williams filed an “Appointment of Campaign
‘Treasurer and Designation of Campaign Depository for Candidates form with the SOE that indicated he

was then nmning as a Republican, having changed political parties sometime after his 2016 election
campaign.

On May 19, 2020, Kevin Carter filed to run {or SLCSO as a Republican.

On August 18, 2020, Carter won the Republican Primary, making him the candidate to run against Sheriff
Mascara.

On November 3, 2020, Sheriff Mascara won re~election for St. Lucie County Sheriff.

KEVIN CARTER’S 2020 CAMPAIGN FOR ST. LUCIE COUNTY SHERTEF

Pursuant to the investigation, OE! conducted multiple $womn interviews, reviewed bank records, phone records,

elections documents, and documents provided by witnesses. As a result of the investigation, the following facts
were established:

SLCSO Captain William “Bill” Hardman (Retired)

Hardman was interviewed pursuant to an Investigative Subpoena generated by the Florida 18% Judicial Circuit
State Attorney’s Office. As part of his interview, Hardman provided the following:

Documents which he called a “Timeline” of his knowledge pertaining to Carter’s campaign.
Copies of emails and text exchanged between himself and Sheriff Mascara, related to Carter’s campaign.

Celiphone, which he alleged was provided by Sheriff Mascara to use as the phone line for Carter’s
campaign.
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Hardman advised that on April 30, 2020, while employed at SLCSO, he engaged in the following email
conversation with Sheriff Mascara, regarding the potential of having him run for Sheriff in the 2020 Republican
primmaries against Williams:;

MESSAGE
MyWHsle el
You got 2 leg up on him thea!! LOL

DATE  TIME
FA730/2050 RS
4/30/2020 | 18:16

4/30/202071 I8 6 ARy

Yes If we went and filed you tomorrow and you sent an ernail out
4/30/2020 | 18:17 | Mascara | Hardman | to get petitions signed electronically you think you can get 2000 in
10 days.

) I'm going to beat him like a red headed step child but I just don't
4/30/2020 | 18:18 | Mascara | Hardman want to go thru with it11l Ugghll

4/30/2020 |
473072026

I would definitely do it and we could reach out thru social media to
4/30/2020 | 18:27 | Hardmen | Mascara |  get the signatures but [ want it end when he's out, No interest in
November

Per Hardman, on May 9, 2020, Sheriff Mascara called and again asked him to run agemst Williams in the 2020
St. Lucie County Sheriff’s race. Per Hardman, Sheriff Mascara wanted him to defeat Wiliams in the Republican
primary, s0 Sheriff Mascara “wouldn't have fo be bothered with him {(Williams) any longer.” Hardman acquiesced
to Sheriff Mascara’s request, but later found out, via SLCSO General Counsel (GC) Adam Fetterman, that in
order to rum in the Sheriff elections, he would have to resign from the SLLCSO. Per Hardman, when it was

determined that he couldn®t rum in the Republican primary, Sheriff Mascars advised him that they would have to
find a candidate to nm against Williams.

Hardman relayed that he contacted a local individual named Billy O"Dell and asked kim to run for Sheriff in the
Republican primary, but he refused. Hardman added that at Sheriff Mascara’s direction, he also asked SLCSO
Deputy Jim Buchheit to run in the same race. Per Hardmen, Buchheit initially said he would run in the Republican
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primary, but on May 13, 2020, Buchheit came to Hardman’s office and retracted his agreement. Hardman further
advised that Buchheit was told of Sheriff Mascara’s reasons for asking him to run. Hardman stated that sometime
between May 15, 2020, and May 18, 2020, Sheriff Mascara czlled him and advised that Kevin Carier had agreed
o run against Williams. Per a review of the texts provided by Hardman, the following conversation occurred
with Shertff Mascara:

DATE  TINE

“'; 15/"020

37 251*2%32{}41 €
Sfl 6/2020 Gez This guyisz Hcme mn I—Ie o ight beat ME
SI6/2030 There A Wiy I SeHRE Eoverweekend:

571672020

- Ifyaurrw&«any’af ﬂns
5/16/2020 | 18:26 | Mascera | Hardman "~ Looks great. Thx

"z...-'

Per email records provided by Hardman, the following email from account m io
‘n May 16, 2020, at 16:28, acknowledges the receipt of Carter’s personnel records:
Re: Kevin Carter - they are i1 seporate fles due o file sive ;
i

¥rom: Kestoaztors ﬁ "o
Ta  Elarcinm « thd

T Sxmoreday, Moy Lot S0 2 b P

Got i by
Sentfrem sy [Phone

On Map 26 2008 2 512 H«&..B-.zwrc:\:

Serv froie. Protonial sootile

mmumggm

e [

<MK = Eanellix [Red 4] = CARTEX XKEVIN = 538 ~tifn

K = fonafies (Red 4 - CARTER KEVIN - 905 « (T-33-200% ~ FRS SERARATIONA

<P, - Benelits [Red 7] + TRATER KEVIN +SAY » »Foe§ HIS Zpelfs

*HE » Appraiteis (Reg D)« CARKTER KEVIN » SA2 » wtibs

HR.» Bormles fred ) - CARTER KEVIN - B4 - 1418-703% = TNSURANCE IMCRERSE 1

<HR ~ Appticytons (Treen 5 ~ CARTER KEVIN » 143 « 23>

<HiR - Bt R fled &  CARTER JEVIN » 545 - (4252003 i

e Backgronnd Red 2) r CARTER KEVIN « 543 » w2t

ol - Bapts (et 4] « CATERAEON « 45 - 0712002 - RESGNATION S

<R AppECRiCrs (aoen 5} « GARTER £EVIA . £35° Q10142563 « SPETIC) OPER TEAM « TRATAZ >
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Hardman advised that the individuals that agreed to Sheriff Mascara’s request to run against Williams, inciuding

himself, did so only to benefit his reelection campaign and were not, at first, offered any money for being willing
to assist.

According to Hardman, on May 18, 2020, Carter went to Hardman’s offics around hinchtime and amnounced “so
I guess I'm rumning for Sheriff” Hardman said he told Carter af that time, “we've got the paperwork, we've gotia
get it filed out, blah, blah, blah. We'll handle it. You don't have to do anything. We'll take care of this.”

Hardran advised that on the same date, he contacted Barbara Finster, a local accountant and fiiend, who agreed
to be the campaign freasurer. Per Hardman, he gave Public Information Officer (PIO) Bryan Beaty the campaign
documents, which PIO Beaty returned to Hardman in order for Finster to complete the campaign treasurer
sections. Finster and Carter set up a bank account for his campaign at Seacoast Rank in Ft. Pierce. It should be
noted that per Hardman, Finster was not aware of the true reasons for Carter rurming against Williams,

Hardman advised that he, Sheriff Mascara, SLCSO’s Public Information Officer {(PIO) Bryan Beaty, and GC
Feiterman, were the primary agents in developing/managing Carter’s campaign against Williams, Hardman
explained that although GC Fetterman initially advised Sheriff Mascara to not introduce a candidate to un against
Willlams; once Carter agreed 10 rum, GC Fetterman acted as the “advisor” for Carter’s campaign. According to

Hardman, the majority of the discussion and planning for Carter’s campaign took place within the confines of the
SLCSO Headquarters in Fr. Pierce, Florida.

campaign. Herdman provided the O Inspectors with the cellular phone ang the receipt for
its purchase, which he advised were originally provided to him by Sheriff Mascara. ar: described the phone
as being 2 “burner phone”, one that service is bought on an as needed basis, that does not have a contract.
Rardmen said that after the campaign, Sheriff Masczra told him he wanted the phone back, but then told him to
“get nd of t”. Hardman described the conversation as; "You want me to take it down and drop it in the ocean or
the river.” To which Shexiff Mascara had replied, "That'd be good.” Per a review of the aforementioned phone,
it was activated on May 19, 2020, under the name of “Tom Thomas™ but the “Billing Details” section of the
record was blank without 2 Hsted name, address, or other identifying information. A review of the phone's call
log identified completed ezlls to the St. Lucie County Supervisor of Elections Office and Seacoast Bank, while
other calls were made to such persons as Gertrude Walker, the St. Lucie County Supervisor of Elections, Andrew
Nail an associate of Kenny Nail the Chairman of the 8t. Luciz County Republican Party, Kevin Carter, Bill
Greenlee, 2 mernber of the local news media, and GC Fetterman. The records also detailed that GC Feitermen
called the campaign phene at approximately 2:02 PM on July 16, 2020, which appeared to be via call forwarding,
and was called from the campaign phone on the same day at approximately 2:09 PM where a conversation ensued
for approximately four minutes.

Hardman advised that on May 20, 2020, Sheriff Mascara provided Hardman with a telihone to be used in the

Per Hardman, on May 21, 2020, Hardman escorted Carter to PYO Beaty’s office where, with Carter’s input, PIO
Beaty completed the remaining supervisor of election’s office paperwork for the campaign. Per Hardman, P10
Beaty also set up and managed Carter’s campaign email account in and from his office at the SLCSO
Headquarters. Hardman explained that he rented 2 post office box for the campaign using his personal money.
Hardman commented that the post office box was needed because they couldn’t nse Carter’s residential address,
as he planned to be in Pittsburgh during the majority of the campaign period. Per Hardmen, only he and PIO
Beaty had the keys to the post office box. Hardman relayed that GC Fetterman, orchestrated two “maflers” for
the camapaign. GC Fetterman created the mailers using contacts he developed in his previous political careeras a
member of the Floridz House of Representatives. Per Bardman, GC Fetterman sent emails outlining the mailers

and paid for them with money from the Carter campaign account. Hardman provided the OEI Insoectors with
printed copies of those emails, which detailed Fetterman's business email address, ﬂ
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Per texts provided by Hardman, on May 28, 2020, the following conversation occurred between him and Sheriff

Mascara regarding PIO Beaty’s assistance with documentation related to Carter’s “ghost™ candidacy for 2020 St.
Lucie County Sherifft

572872020 | 16:46 | Mascara | Hardman Email address at SOF is different

5!2_:8[202}) 16:48 | Mas Hardman Nope
. Idon'thave it
5/289/20201 11:332 | Hardman | Mascara Bither Beaty or Kevin has it

Per texts provided by Hardman, on July 12, 2020, the following conversation cccurred between hire and Sheriff
Mascara:

According to Hardman, after he received the aforementioned text, he went back to his office and found 2 borle
of liquor and $10,000 in US currency inside his desk drawer. Hzrdman described the money as being “big bills,
100 and 50°s.” Hardman said that he received instructions from Sheriff Mascars, “to go find ten people to donate
31000 or however ~ whatever denomination’s possible to get that 10,000 in the (Carter campaign) account”.
Hardman advised he was able to do what Mascarz requested with the help of several of his friends. It should be

noted that the first entry on Carter’s campaign finsnce report, of money received from one of the “enlisted donors”
as delineated above, was dated May 28, 2020.

Per texts provided by Hardman, on July 9, 2020, the following conversation occurred between him and Sheriff
Mascara regarding obtaining votes for Carter’s “ghost” candidacy for 2020 St. Lucie County Sheriff:

DATE TiM TO

I'm reaching out to all of my Republican friends and getting
7/9/2020 | 15:36 | Hardman | Mascara them on board. It's eesy to do when

I'tn not asking for any money just a vote

olloerng fuly 11, 2020, emeil between himself , GC Fetterman
d Sheriff Mascara r the call, 11 eppears that the

- scussig the design and content of a Carter campaign website (N -3 wzilers w© be
sent out to voters. It should be noted that the email contained an aftachvoent titled “45612 Mascara Cartefr
Diversion_6X...”, which was later found to be a mailer created and/or designed by Mark Zubaly of Direct Mail
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Systems, Inc. The attachments for the email provided by Hardman included 2 brief biography for Carter {io use
in the website) and a mailer sample for the Carter campaign.

statuys - O MOT FORWARD OR SHARE

Frorre Ay Femierman

“Feoz BN Ty
WP HNIICER

Dater Setondey, soly LIxh, 202C ar 358 PM

fromtpege s o - g
Wl sl e ® it

working on “ADSUT My Opponent pages™ — thot should be upr by Monday or Tuescay

» WMzl s fn procoss~ iF we are able to do-2 mall picces we'll do.one positive fika
attpched (uhich will be updamed with new pic end beter text « rils was just to show
design) and one hit they are s working on

Alse- chack gul this bizaoe screenshot I found from e facebook page that I'm
LOing o Ty te find & way o use

-

(Prlodse ole « Wi ONc sering ST -oPios - strssre ol rrall &s sent o vhe addness below)
Adnrn Ny oo e

aw
Pt R st PL 0T

VAT HDL KB o 2 filey mtteched

l T angie Mogchrn COMT DIVGrEn_Ghn., PWIGAD K0 ; { Fm TereeH EHOT ZOROrOT-LY % BSBDG. . DETAD KB |

Per texts provided by Hardroan, on July 12, 2020, the following conversation oscurred between him and Sheriff
Mascara, in which they appear to further discuss the information contained in the aforementioned email:

'}’,’12;‘202'0 13:04 Hardman Masocara —— Tlikett ﬂ
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Per emails provided by Hardman from July 16, 2020, at 10:15 hows and July
i | : wrs, the Jollowing commumlcations occurred between GC  Fetterman

d Carter m in a string of emails with the subject Line “Carter
Take 3”. The emails pertain to Carter’s biograp 0 on.

Rev Purds Cacter ke 3

Frem CARWEREST
Tor  EXhwtwan
Trater Sy

[Ty

o anet rabred 1n Minnyliands 5AC venst T BRI CT XN Bremns i LS by serd e ety
bl dn S84, Wtiecd M S itk ooty it b e by thoa 5%, Lukiir Coumer Shurrd G 192550,

Here o i vortd.
et £ e

From:

-

Tar

e

)

e QU ML a e

O TR, 6% AL HI Lanes €10t mur ol Papd by e e

e E S T Pr—
Fndre Aka Fevweron
BoteTHE R I R0 ¥

k3

Kvin
Prruse appnyve thismail piece.

Thie caly thing plsdre o she webdine mrn ootk er o which wif b sdded
oo the linewith the phitne nomber sud el 2ddiess

Frantyon

Per emails provided by Hardman F, on July 18, 2020, at 19748 hours, the following
commmication occurred, where Har mstructed PIO Beaty (I ;o o2 o odited

version of Carter’s biographical information to GC Fetterman. Per the message, PIO Beaty was to forward the

message to GC Fetterman using Carter’s campaign email, ™ make it appear the Carter had approved the
information.

Mo Subject)

Fraep, ERF <
To, : .

Dote ST 0y T T T P

T nhis ST
Faporove T3 with e fallowing deages..,

St ane ryiyad Iy Peansyhanla and vwed 10 FIodGy after Ry B.5wsrs v the U5 Plavy andt wadl fiensrzity
e T 1966, Moved 10 5t Eurfe Sowy o fter betory hired by thn 5¢ Liztie Coary Shitf's Gtk v
Y853,

Kt Sptlar
Reptiricer TAdhsate for 24 hasle saurty thwsitt

Sead fre feeran xe 1 Coner Slarialf T sunding from ¥ campaign e
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Per emails provided by Hardman on July 18, 2020, at 19:54 howrs, the following
communication occued, where PIO Beaty vised Hardman that he complied with
his instructions to forward the edited version of Carter’s biographical information using Carter’s campaign email.

Res (orSubject)

Fronm Wbty 5.

Te. Wl

Tater Sat QRN Ay AL TSP
Cone

> o7 Tol 33, 2000, ¥ TS PR, SIS O[T Lnsafmrutims: I S0 wrotet

>

¥ L prowd this Wik the Tollowdng Shalighteave’

3

¥ Forn 3l ralsed In Posmsylvanis o moved So PIvedda afver zerviog 8 ydars dn the U35
Amvy awd as deaarkly clechargd An IS0 FRowed Te 52, Lecte Clowty Sfvar belag Alrag
by the §E, Yookt Couity Sheriffs OFfce Ln' 19Ky, ot '

3

¥ Kevin. Carter
1 > drpstlibtan wamdidare for 5T lucle unty shend P

Per emails provided by Hardmen Wm Tuly 20, 2020, at 22:54 hours, the following
communicaticn occurred. where TINAl advis eriit Mascara and Hardman that Carter’s carcpaign

website was fimetional. In the email, Fetterman also details how they would expend
funds fro ugh traffic to the size™.

Website is up

Fram: fdn Fagierman
Tz BAhedmyy

- )
P

Bute: Sdonday, July 20th, 2020 a6 T2 PM

mbd e

ra mane changes —nest of the moneywitl be going to psid ads 1o pashk t=ffic to the
site

T

{ptiare rte - it ore ol 0T officet « orstre Sl okl §s A Ty the ddbness byl

A WL Frritaprisn
The Featoewass Pjon, PLLE

Por e Luch, 234987

Per texts provided by Herdman, on August 12, 2020, the following conversation occurred between him and Sheriff
Mascara, in which they appear to discuss residual funds in the Carter campaign zccount:

DATE TIME FROM - -~ TO . o000 'MESSAGE

8/12/2020 | 18:41 | Mascare | Hevdman Lef's go get drunk.

L
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On August 20, 2020, per SOE records from Carter’s campaign account, a $375 check was expended at a Ft. Pierce
restaurant nemed Moonswiner’s Barbecue (it should be noted that Moonswiner’s Barbecue is owned by Danny
and Tia Adkins, two of the people that Hardman asked to donate part of the $10,000 given to him by Mascara to
kick off the campaign.) Per Hardman, Sheriff Mascara had him provide a check in the amount of $375.00 from
Carter’s campaign account, at Moonswiner’s Barbecue, in retum for cash in the seme amount, Per Hardman,
Sheriff Mascara instructed him to have the campaign treasurer Hst the aforementioned check in the SOE
documents as a payment for a campaign volunteer lunch. Hardman advised that the volunteer lunch never took
place (which was confirmed by Kelly Flood, 2 managerial employee at Moonswiner's Barbecne) and instead,
Sheriff Mascara had him use the money to pay individuals that were waving signs for the Carter campaign.
Hardman said Sheriff Mascara instructed him to deliver the cash to 2 female named Laurie (later identified ag
Laurie Strang) who was waving signs at a certain intersection in St. Lucie County. Hardman advised that he
found Laurie and handed her the money, which was contained in a red solo cup, saying “Here, Sheriff Mascara
told me to give you a drink.” Per Hardman, she looked in the cup and she said, “I'm very thirsty, thank you” It
should be noted that OEI Inspectors interviewed Strang, who stated that the aforementioned money was payment
for her waving signs and coordinating the scheme that Involved the sign-wavers, as described above.

Additionally, on the same date, per texts provided by Hardman, the following conversation occurred between him
and Sheriff Mascara, in which they appear to discuss recruited voters for the Carter campaign:

MESSAGE

-

8/20/2020 1007 I\;Iascar*; Haréman I'm sending tha‘f to 'j'oe“édge to post.

It should be noted that per SOE records, Joe Edge, through his business The Tax Shoppe of SLC, Inc., his wife
Maria Edge, and his brother Richard Edge, each donated $1,000 to the Carter campaign.

Regarding payments made to Carter for his participation as a “ghost” candidate in the 2020 St Lucie Coumty
Sheriff race, Hardman informed the OEI Iuspectors that Carter was given between $4,400 and $4,600 dollars as
compensation. Hardman said the money originated from the Carter campaign account as two checks cashed at
Moonswiner’s Barbecue (at the direction of Sheriff Mascara) in the same manner as the referenced above and six
checks written to individuals that were listed on the Carter campaign Financial Report as “Poll Watchers™,

Hardman advised that Sheriff Mascara provided him the names of the poll watchers. Hardman then arrenged for
Finster (Carter’s Campaign Treasurer) to obtain the counter checks from the bank, which Hardman provided to
Sheriff Mascara to distribute to the poll watchers. Per FHardman, the poll watchers had the instructions that they
were to cash the checks, and retum the money to Sheriff Mascara. Hardman advised that once Sheriff Mascara
had collected all the cash from the poll watchers, he gave it to Hardman who in tumn provided it to Carter. In

corroboration of this account, the following text conversation between Hardman and Mascara was identified from
the text provided by Hardman:
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MESSAGE

PR e R

: I'll call her tonight
10714/2020 | 17:29 Hardrqan Mascara 590 each, right? (referring to the campaign treasurer)

OEI Inspectors interviewed all of the listed “poll watchers” who advised that they waved signs for the Carter
campaign. Laurie Strang admitted to having enlisted her daughter Jessica, boyfriend Dugan and family friends,
Przekop and Browm, to wave signs. Additionally, Strang stated that they cashed the checks and she collected the
funds. Dugan, Jessica Strang, and Przekop corroborated Strang that the checks were cashed and the money
retarned to her. Laurie Strang further testified that she, accomparied by Dugan, took the cash from the checks to
Sheriff Mascara, Dugan admitted to taking the money to Sheriff Mascara with Laurie Strang. Brown could not
remember anything to do with the checks, reportedly due to his alcoholism, and Rogers {Sheriff Mascara’s son’s
ex-girlfriend), denied cashing the check and returning the money to Sheriff Mascara. The following transactions
were identified in corroboration to Hardman’s ststement and via copies of the “counter checks™ that were obtained

via a subpoena to Seacoast Bank. The financial records for Carter’s campaign detailing the transactions, were
filed with the SOE on October 30, 2020.

SE05H00:IPSI
02500 Fol

Watoh
PolliWaL

Poll Waicher
Expenze | 10/18/20 | Dennis Brown X Poll Watcher
Expedser 028001 MoeHsyinels Bar B0 80557 IRt met i Bvent
Expense | 10/29/20 | Moonswiner's Bar-B-Q Promotional BBQ

Regarding Carter’s participation in his own campaign, Hardman reiterated that Carter himself had very little to
do with the cempaign. Hardman estimated that Carter was only in St. Lucie County between 15% and 20% of
the time from when he agreed to “run” to the general election in November. Hardman stated that Carter may have
talked to the media “once or twice” and had “a couple” of pictures taken for campaign material.

ADDITIONAY, INFORMATION REGARDING KEVIN CARTER’S 2020 CAMPAIGN FINANCE
REPORT REVIEW

As part of this investigation, OEI Investigators reviewed the St. Lucie County SOF records Carter’s campaign.
Per the reviewed records, Carter’s campaign received a total of $23,550 in comfributions. Per Hardman, the
contributions originated from the $10,000 provided by Sheriff Mascara, contributors that the Sheriff provided
additional fumds to donate, and from legitimate donations. Regarding the manner in which the $10,000 provided
by Mascara were able to be deposited into Carter’s campaign, Hardman identified the following 11 individuals
as “straw donors” to whom he provided cash fimds. Per Hardman, the individuals were to donate to the Carter
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campaign from their own accounts in the same amoumt that Hardman had provided. Per SOE records, the “steaw”
contributions were made as follows:

572912020
512915570
S5/28/2020
12812020 o2 Ele:
5/29/2020 Randolph E. McDanial
IT0/2020 Nicholag Ko Kent

&/10/2020 Teresa
B/172020; JOHHY S
6/19/2020
2312020

L

$

OFI Inspectors interviewsd ten of the eleven donors listed above (Gosser died prior to this investigation) and 2l
but Darmy and Tia Adkins comoborated Hardman’s statement that he had given them the funds to donate 1o
Carter’s campaign. Hardman advised that he knew some of the other contributors to Carter’ campaign, but he
had not provided them with the funds for donations. Per Hardman, Sheriff Mascara had given him several checks
from individuals donating to the Carter campaign that Hardroan i turn deposited fmto the campaign account.

It should be noted that per SOE records, the carmpaign acoount was closed on December 31, 2020,

ADDITIONAL INFORMATION REGARDING KEVIN CARTER’S 2026 CAMPAIGN WEBSITE AND

PROPAGANDA

As previously detailed in this Investigative Summary, Hardman advised that GC Fetterrman was tasked with and/or
was responsible for 2ll, or part of, Carter campaign’s advertising. Per records provided by Hardman, OEI
Inspectors determined that the companies Impressive Click, The Firefly Group, and Direct Mail Systems Inc.
conducted work on Certer’s campaign. OEI Inspectors obtained and reviewed records from the aforementioned
companies related to Carter’s 2020 St. Lucie County Sheriff campaign. Per the reviewsd records, Impressive
Click was hired by GC Fetterman to build Carter’s campaign website. Addidonally, it was determined that the
company Direct Mail Systems Inc. was contracted by GC Fetterman te produce and deliver campaign majlers.

Stacy Weller Rainier]

Stacy Weller Rainieri advised she owned and operated the company The Firefly Group. Weller stated that she
was contacted by GC Fetterman, who asked her to create a website for Carter’s campaign. Weller further advised
“sioee it was just website work, I passed it on to Andrew {identified as Andrew Webster), who is my web
developer for all of my clients’ websites through the company Impressive Click. Weller advised that she knew
GC Fetterman, as she had previously met him when he was rmning for a State Representative seat several years

ago, and from her 2 : is re-¢lection campaipn. Weller forther stated that she recognized
the email address ° s belonging 1o GC Fetterman.
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Andrew Webster

Andrew Webster advised that he owned and operated the cornpany | I cbster steted that he kuew
GC Fetterman from previous website work he performed for him, snd his wife, through Wejler and from GC
Fetterman being his parent’s nsighbor. Webster also advised that he recogmized the email address

from his previous dealings with GC Fetterman, Webster advised that he did not

bhave direct contact with GC Fettermen related to Carter’s campaign and that the interactions cccurred by email,
through Weller,

OF!1 Inspectors locaied an archived copy of Carter’s campaign website created by Webster. The homepage of the
website consisted of 2 photo of Carter, a loge for his campaign and 2 written statement titled “A Life of Service
To Country and Community”, all of which were present in email’s related to GC Fetterman regarding Carter’s
campaign. Per reviewed records provided by Webster, the statement titled “A Life of Service To Country and
Community” was almost verbatim to 2 Word document sent to Rairderi by GC Fetterman. Alse, the website’s
page, titled “About My Opponent”, was taken from an email sent to Rainieri by GC Fetterman on July 16, 2020
at 7:32 PM in which GC Fetterman notes that he had previously sent her an FHP internal affairs report regarding
Carter’s opponent (Rich Williams). The email also stated that it contained a letter fom Indian River County
Sheriff Deryl Loar, which was also located on Carter’s campaign website.

Mark Zubaly

Zubaly advised that he owned znd operated the company err Zubaly, he first worked
with GC Fetterman in 2016 regarding Sheriff Mascara’s re-election campaign, Zubaly stated that during the
summer of 2020, he was contacted by GC Fetterman, who asked him to work on the Carter campaign. Zubaly
advised that he was contracted by GC Fetterman to produce direct mail for the Carter Campaign in order to help
Carter win the primary. Zubaly commented that they used some of the same material in Carter’s campaign that
they had used in Mascara’s 2016 campaign; materials thet bad been supplied by Mascara’s campaign personnel,
Zubaly understood that GC Fetterman, and others, believed that Carter was the “better of two evils” over the other
Republican candidate, Rich Williams. Zobaly also said that he was given the impression, by GC Fetterman, that

Carter “would be done after winniag the primary,” Zubaly stated that his sole contact, with the Carter campaign,
was Adam Fetterman.

15th Judicial Circuit State Attorney Investigator Daniel Jones

According to Jones, Carter told him that Sheriff Mascara, personally approached him (Carter) and “asked him to
run for Sheriff to kinda do away with the competition.” Jones also advised that he became involved i Sheriff
Mascara’s election in 2020, he believed after the primary, and went to St. Lucie Counfy Sheriff’s Liemtenant Keith
Pearson’s home to pick up some Mascara cartpaign signs. While he was there, Pearson told him “there's the
same assembly line where they made all the Carter signs, put 'em alf together, distributed in the same way that
they were doing Mascara’s signs.” Pearson also told Jones thet he, and umknown other persons, had placed and
taken down, various Carter campeign signs. Jones also stated that Pearson informed him that he (Pearson) had
written the campaign biographical letter used in the St. Lucie County Supervisors of Elections” website for Carter.

SLECSO Lieutenant Scott Wells

‘Wells advised that during one of his night shifts, he was patrolling in the area of Midway Road and Melville Road
in Fr. Plerce, Florida when he observed a suspicious vehicle parked on the side of Meiville Road. Wells described
the vehicle as a white “Sprinter type van™ similar to one that the Sheriff’s office had previously seized during an
mvestigation. Wells stated that when he stopped behind the vehicle, he heard the sound similar o that of a weed
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eater being nin. Wells advised that he then observed Sheriff Mascara standing off to his right.  Per Wells, he
asked Sheriff Mascara if he was doing some late-night vard work, to which Sheriff Mascara replied “*No, we're
Just out putting wp scme signs.” Wells ther noticed two other subjects, who he identified as SLCSO Lientenant
Keith Pesrson, who appeared fo be carrying a chainsaw, and 2 subject named John ONeil who is 2 local
businessman and long-time supporter of Sheriff Mascara, Wells stated that after the short conversation with
Mascara he resumed his patrol, only to retumn a short time later to see that a Xevin Carter campaign sign was now

standing where they had been working, According to Lt. Wells, the sign was located at 701 Midway Road, Ft.
Pierce.

Linda and James Cost

Linda aud Jemes ownexl the aforementioned property where the Carter campaign sign was placed (.Midw&y
Rozad, Ft. Pierce). Botk Linda and James Crist stated that they did not remember who asked to erect the sign
described in Lt. Wells® statement, but did remember the Carter sign being at that location.

SLCSO Lieutenant Richard Ziarkowsk

Lt. Ziarkowski advised that when he heard that Carter was running for Sheriff, he called Carter and asked him for
campaign paraphernaliz, such as shirts and signs. Lt. Ziarkowski stated that he did so becauss it was obvious, to
him, that Carter was a ghost candidate and that if him snpporting Carter was going to help his boss, Sheriff Ken
Mascara, he would help.

ADDITIONAL INFORMATION REGARDING XEVIN CARTER’S 2020 CAMPAIGN

Based on a review of the documents provided by Hardman, OFI Inspectors identified emafl commmumications
between Sheriff Mascara, GC Fetterman, PIO Beaty, Carter, and Hardman, in which different aspects and actions
{media, propaganda and financial) of Carter’'s 2020 “ghost” campaign for 2020 St. Lucie County Sheriff were
discussed. The reviewed documents included multiple emails sent from Carter campaign emeil account. Tt should
be noted that per reviewed documents and statements, Hardman, PIO Beaty, and GC Fetterman had access and
appeared to have used the account to send emails as Carter. The following table details the identified emails,
which were attached to this Investigative Summary as “Appendix A
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Furthermore, the following individuals provided sworn statements regarding their knowledge of Carter’s 2020 St.
Lucie County Sheriff campaign:

SLCSO Administrative Assistant (AA) Melissa Renther

AA Reuther was nterviewed in relation to this investigation because she served as Hardman’s SLCSO
administrative assistant during the time of the 2020 election. AA Reuther advised that she was Hardman’s
assistant from “May or June of 2020 until August-ish of 2020.” AA Reuther advised that, on one day, during the
2020 elections period, Hardman handed her & cell phone and asked her to record 2 voice mail greeting message
on it. AA Reuther stated that, using verbiage supplied by Hardman, she attempted to record a message that said
something to the effect of “This is the Kevin Carter campaign. Sorry we didn't reach you." Reuther advised that
she was unable to snccessfully record the message and gave the phone back to Hardman. Reuther also relayed
that sometime in June or July of 2020, Hardman asked her to come into his SLCSO office, where he showed her
*thousands of dollars” in U.S. Currency that were in Hardman’s desk drawer.

SLCSO Detective Andrew Rolonka

Det, Bolonka advised that he heard, from early on in the campaign, that Certer running for Sheriff was a sham,
that people had been given money, via Hardman from Sheriff Mascare, 1o donate to Carter’s campaign, and that
SLCSO Deputy Jim Buchheit and St. Lucie County business man Jamie Henxan had also been asked to nm by

Mascara. Per Det. Bolonka, he also later spoke with former SLCSO Detective Scott Young who had told him
that Mascara had asked him to nm for Sheriff to “take out Williams.”

Det. Bolonka recalled & conversation he had with Carter before the primary election in 2020 at a local
establishment. Per Det. Bolonka, Carter stated that "Well, things are pretty messed up right now. All the ruroors
are starting to fly." Per Det. Bolonks, Carter stated this regarding, "Oh, you know. Like, you know, the election
stuff. Tm supposed to be up in Pennsylvania laying low. I'm not even supposed to be around here. But now
because all these rumors have started about the sham election, I'm kind of here now, you know, showing my face.”
Additionally, per Det. Bolonka, Carter added "Yeah. Ok, they got me wrapped up in this. Now it — it's turned in
-- turned into kind of 2 mess so now I'm stuck and I have to see it all the way through " Det. Bolonka advised
that Carter never mentioned any names in reference to the conversation.

Det. Bolonka also recalled he had a conversation with SLCSO Lieutenant (Lt.) Scott Wells. According to Det.
Bolonka, Lt. Wells informed himn that while he was on patrol one night, he observed three suspicious persons, Lt
Wells stopped to check on them, and found the three individusls to be Sheriff Mascara, Lt. Pearson, and John
ONeill, a local businessman. Per Det. Bolonka, Lt. Wells advised that he left the area for a short time and when

he drove back by the same area, he observed a Carter campaign sign where the three aforementioned individuals
had been standing.
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Former SLCSO Chief Deputy Garry Wilson

Wilson advised that he heard GC Fetterman make a comment, to the effect of, “We may have stepped over the

Line”, in reference to the scheme to have Carter run as 2 Republican candidate in order to keep Rich Williams
from reaching the elections. '

ADDITIONAL INFORMATION REGARDING THE SOLICITATION OF “GHOST” CANDIDATES
IN THE 2020 ST, LUCIE COUNTY SHERIFF RACE

As stated previously in this Investigative Stmemary, Hardman advised that the following individuals were
approached either by himself or Sheriff Mascara in order to convince them to enter the 2020 St. Lucie County
Sheriff race against Williams.

William “Billy” O°Dell

O’Dell advised that Bill Hardman asked him to enter the 2020 St. Lucie County Sheriff race. Per O’Dell,

Hardman zlso advised him that “they” would raise the money needed for registration as a candidate. O'Dell
subsequently declined the invitation to rum.

SLCSO Reserve Deputy Jarnes Buchheit

Buchheit advised that it was “joked about for years™, that he was going to run for Sheriff, but he had not, that he
could remember, been asked to rum by current Sheriff Mascars, or anyone in the Sheriff's command staff.

SLCSO Detective Scott Young, Retired

Young advised that on May 15, 2020, Sheriff Mascara came to see him at his barber shop in Vero Beach, Florida.
Young knew the date because Sheriff Mascara brought him a laminated copy of a newspaper article that
announced the opening of the barbershop which he posted on the business’ Facebook page that day. Young stated
that Sheriff Mascara asked him to step outside, and when they did, Sheriff Mascara said *“have a proposition for
you.” Per Young, Sheriff Mascara said, "You know, this guy running against me, Rick Williams, we need to get
rid of him So how would you like to be Sheriff?” Young thought Sheriff Mascara was kidding, but Sheriff
Mascara then said “No, really. How'd you like to be Sheriff? You're e Republican, right?” To which Young
replied that he was. Per Young, Sheriff Mascarza then stated “Here's what I'm proposing. You're gonna run for
Sheriff. And Sheriff's office is gonna back you and support you. And you'll win, And then you will ruxn against
me. And then, of course, you will concede, and I will become Sheriff” Young advised that he ultimately told
Sheriff Mascara fhat he was not willing to run for Sheriff.

Young advised that he later heard about Carter rumming, so Young met with Sheriff Mascara and told him “Tm
hearing 2 lot of rumors about fraud.” Young said that Sheriff Mascara got “really offended” and commented "
don't know what — that — that's bullshit. I can support whoever I warna support and back — I" — what.” Young
further advised that he later spoke with Carter about the campaign and Carter admitted that he too had been
approached and asked to run against Williams. Carter reportedly told Young "Well, yeah, you know, he came to

me and asked me to nm and basically told me the same thing, He's gonna support me. And, uh, then Il nm and
I'll concede and he'll be Sheriff. And that’s what we did."
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SUBJECT STATEMENTS

SLCSO Deputy Kevin Carter, Retired

OEI Inspectors conduoted a swom recorded interview of retired SLCSO Deputy Sheriff Kevin Carter pursuant to
this investigation. Carter was asked how he became a candidate for the Sheriff of St. Lucie County in 2020.
Carter advised that he was at the Sheriff’s headquarters one day, talking to Sheriff Mascars, when Sheriff Mascara
asked Carter “Can you do me a favor?” or something to that effect. When Carter asked Sheriff Mascara “What
might that be?”, he replied “"how — how about you running for Sheriff on Republican side?" Carter explaired
that at first he told Sheriff Mascara no, but Sheriff Mascara commented to him that the members of the Republican
party in St. Lucie County didn’t want Williams running because they considered him a “RINO” {a Republican in
name only) as Williams had previously campaigned as a Democrat. Carter stated that “Um, so ke kinda talked
me into it.” and “against my better judgment, I said “Yeah™, ’

Carter relayed how Sheriff Mascara had him meet with Hardman, who became his “campaign manager”. Per
Carter, Hardman had him meet with Barbara Finster, who was the campaign treasurer, Carter deseribed how he
paid the filing fee with money given to hitn by Hardman, and filed the necessary paperwork with the supervisor
of elections office. Carter also opened a bank account for the campaign, with Berbara Finster. Carter advised

that he believed Hardman gave him the filing fee in cash while they were in Hardman’s office at the SLCSO
headquarters. Tt should be noted that contrary to Carter’s statement, the filing fee, $9,127.50, was paid with a
check to “SLC Supervisor of Elections”, from Carter’s campaign account, dated June 10, 2020.

Carter advised that he understood that SLCSO Lt. Pearson was in charge of making his campaign signs and had
put up some of the signs. Carter stated that he discussed “the paperwork side” of the campaign with PIO Beaty,
while in Beaty’s office at the SLCSO headquarters. Carter also believed that PIO Beaty was responsible for the
campaign webpage. Carter stated that after he won the 2020 St. Lucie County Sheriff primary against Williams,
Hardman told him “Campaign’s done.” Carter believed that after the primary, his campaign signs were pulled up
and had no further involvement in the election. - Carter estimated that he was only in St Lucie County
approximately 25% of the time during the 2020 election cycle.

Regarding payment for ramming in the 2020 St. Lucie County Sheriff race, Carter stated that he met with Hardman,
in November of 2020, who gave him approzimately $4,600 in U.S. Currency as payment for his mvolvement in
the race. Carter said that Hardman commented that he, Hardman, went to Mascara, and suggested they give
Carter something, which Mascara authorized. Carter advised that he believed that the money came from Mascara.

SLCSO Public Information Officer Brvan Beaty

OEI Inspectors conducted a sworn recorded interview of PIO Beaty pursuant to this investigation. PIO Beaty
explained that he first heard that Carter was going to rum for Sheriff from Sheriff Mascara during a conversation
in which SLCSO Major Brian Hester was also present. PIO Beaty advised that he said to Sheriff Mascara, T told
him that I thought that that was unnecessary.” PIO Beaty also stated, “yeah, he just didn’t want to have fo go
through the extended campaign period He would've preferred to not go through the extended campaign period
and have all of that happen agein”, in reference to Williams’ comments about Sheriff Mascara and his family
during the previous campaign(s). PIO Beaty advised that he only met Carter once during the campaign. PIO
Beaty further advised that he, at the request of Hardman, searched SLCSO’s archives of any photographs’ that
Carter might be able to use in the campaign and printed out docurnents from the supervisor of election’s office
for Carter, at Hardman’s request. PIO Beaty also stated that he edited Carter's campaign biography, at the request
of Hardman or Sheriff Mascara. PIO Beaty further advised that he umderstood that GC Fetterman assisted Carter’s
campaign by facilitating the creation of the campaign flyers. It should be noted that PIO Beaty’s staterment was

OFEI Investigative Swnmary EI-32-0086 Page 17 0of 22




-’—\\,

n opposition to Hardman’s and Carter’s statements about PIO Beaty’s knowledge of Carter’s “ghost” candidacy
and his involvement with the campaign’s SOE paperwork and website management.

SLCSO Lieutenant Keith Pearson

OFEI Inspectors conducted a swom recorded interview of Lt. Pearson pursuant to this investigation. Pearson
advised that he was approached by Hardman about using the workshop located in the backyard of his residence
for Hardman to put together Carter campaign signs. Per Pearson, he also put up Carter campaign signs around
the county, or distributed them to other persons, at Hardman’s request. Pearson stated that he was not asked to
support Carter by SCLSO Sheriff Ken Mascara. Per Pearson, he backed Carter because he did not want Williams
to win the Republican primary race for $t. Lucie County Sheriff. ¥t should be noted that Pearson’s statement was
m opposition to Hardman’s statement that he had knowledge of Carter’s “ghost” candidacy, from Wells® statement
that he had seen Pearson and Mascara together at the time a Carter campaign sign was being placed, and from
Carter’s statement that Pearson was in charge of making the campaign signs.

SLCSO General Counsel Adam Fetterman

OEI Inspectors conducted a swomn recorded interview of GC Fetterman, who was accompanied by his attorney,
Brian Tannenbaurn, Esq. GC Fetterman was asked various questions about his involvement with the Carter

campalgn for Sheriff in 2020. To each question, Mr. Tannenbaum replied by stating he was invoking his client’s
Fifth Amendment right to remain silent.

SLCSO Sheriff Kevin Mascara

Sheriff Mascara declined to provide 2 statement to OEI Inspectors related to this nvestigation.

SECTION 1I .

The following findings are based on the evidence, documentation, and information obtained during OEIl's
investigation:

» Per sworn statements and reviewed text communications, Mascara approached Hardman and advised of a
plan to register Carter as a “ghost” candidate in the 2020 St. Lucie County Republican primary race, in
order to take away votes from Republican candidate Williams,

» Per sworn statements, Mascara approached Carter and convinced him to registered as a “ghost” candidate

in the 2020 St. Lucie County Republican primary race, in order to take away votes ffom Republican
candidate Williams.

¢ Persworn statements and text communications, Sheriff Mascara communicated with Hardman via cellular
phone text message to orchestrate the “ghost” candidacy of Carter in the 2020 St. Lucie County
Republican primary race, in order to take away votes from Republican candidate Williams.

» Per SOE records, on May 19, 2020, Carter registered as a Republican candidate, in the 2020 St. Lucie

County primary race at the direction of Sheriff Mascara, to assist him in taking votes away from
Republican candidate Williams.
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* Persworn statements and text communications, Sheriff Mascara provided Hardman with $10,000 in cash
to facilitate Carter’s campaign in the 2020 St. Lucie County Republican primary race.

* Per SOE records, Carter’s campaign received = total of $23,550 in contributions, to include the $10,000
provided by Sheriff Mascara.

* Per swom statements, Sheriff Mascara ordered Hardman to provide the aforementioned $10,000 he
provided, to individuals in order to have ther in turn contribute to Carter’s campaign.

* Perswom statements, Hardman divided the $10,000 provided by Sheriff Mascara to 11 individuals (in 10
/' amounts of $1,000 and 2 amounts of $500), who in tumn contributed the fimds to Carter’s campaign.

* Per sworn statements and SOE records, the 11 individuals contributed the funds provided by Sheriff
Mascara through Hardman, to the Carter campaign for 2020 St. Lucie Sheriff.

* Per swom statements, Lt Pearson knew of Carter’s “ghost” candidacy in the 2020 St. Lucie County
Republican primary race.

* Persworn statements, Lt. Pearson assisted with producing and placing Carter’s campaign signs throughout
the county.

* Per sworn statements, Lt. Pearson was seen with Sheriff Mascara, placing a Carter campaign sign in the
county.

* Per swomn statements PIO Beaty knew of Carter’s “ghost” candidacy in the 2020 St. Lucie County
Republican primary race. :

¢ Per sworn statements PIOIBeaty assisted with the SOE paperwork for Carter’s campaign.

* Persworn statements PIO Beaty assisted with Carter’s campaign website management, to include Carter’s
biography. :

» Per swom statements and reviewed email communications, GC Fetterman knew of Carter’s “ghost”
candidacy in the 2020 St. Lucie County Republican primary race.

* Persworn statements and reviewed records, GC Fettermean assisted with Carter’s campaign by facilitating
the creation of the campaign website.

» Per swom statements and fext communications, GC Fetterman communicated with the companies
Impressive Click/The Firefly Group via email and telephone, to create Carter’s campaign website in
furtherance of Carter’s “ghost” candidacy in the 2020 St. Lucie County Republican primary race.

¢ Per sworn statements and reviewed records, GC Fetterman assisted with Carter’s campaign by facilitating
the creation of the campaign mailers.

» Per sworn statements and text commmunications, GC Fetterman commumicated with the company Direct
Mail Systems Inc. via email and telephone, to create Carter’s campaign mailers in furtherance of Carter's
“ghost” candidacy in the 2020 St. Lucie County Republican primary race.
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* Per sworm statements and text communications, Sheriff Mascara instructed Hardman to obtain $4,477.57
through cashing & checks from the Carter Campaign.

* Per swom statements, Sheriff Mascara instructed Hardman to have the aforementioned 8 checks falsely
reported in financial records submitted to the SOE for Carter’s campaign account, as either poll watcher
(6 instances), promotional event (1 instance), or promotional BBQ (1 instance).

* Per sworn statements, the aforementioned funds obtained from the 8 cashed checks, were used to pay
Carter (between $4,400 and $4,600) for his registration/participation as a “ghost” candidate, in the 2020
3t. Lucie County Republican primary race.

Xen Mascara

Based on the facts developed during OEI's Investigation regarding St. Lucie County Sheriff Ken Mascara, it can
be determined that:

On multiple instances from May 15, 2020 tfhmugh November 3, 2020, Ken Mascara, while being the mcumbent
St. Lucie County Sheriff and seeking re-election for said office in the 2020 election cycle, aided and promoted
Kevin Carter’s “ghost” candidacy in the 2020 St. Lucie County Sheriff race, to wit: Ken Mascara orchestrated
and facilitated Carter’s candidacy in part with 2 $10,000 contribution to Carter's campaign. In addition, Ken
Mascara participated in the management for the socizl and financial aspects of the campaign. Ken Mascara

performed said actions in order fo beat established Republican candidate Rich Williams in the 2020 St. Lucie
County Sheriff race.

On May 27, 2020, Ken Mascarz acting as a principal, aided, abetted, counseled, hired, or otherwise procured such
offense to be comumitted, to wit: Ken Mascara provided 2 $10,000 contribution to Bill Hardman and ordered him
to make multiple contributions in the name of another for Kevin Carter’s “ghost” candidacy in the Republican
primary for 8t, Lucie County Sheriff. Such contributions in the name of another occurred on 11 separate instances
between May 29, 2020 and July 23, 2020; which were falsely reported to the Florida Department of State (DOS).

On May 27, 2020, Ken Mascara, acting as a principal, aided, abetted, covnseled, hired, or otherwise procured
such offense to be committed, to wit: Ken Mascara made an aggregate cash coniribution: in excess of $50, when
he provided $10,000 to Bill Hardman and ordered him to deposit the furds in Kevin Carter’s “ghost” candidacy
in the Republican primary for St. Lucie County Sheriff. Such coniributions, by another, cccurred on 11 separate

instances for amounts of either $500 or $1,000, between May 29, 2020 and July 23, 2020; which were falsely
reported to the DOS.

On October 14, 2020, Ken Mascara, acting as 2 principal, aided, abetted, counseled, hired, or otherwise procured
such offense to be committed, when he knowingly and willfully ordered Hardman to make a false, fictitious, or
frandulent statement or representation, knowing the same to contain any false, fictitious, or frandulent statement
or entry, in a matter within the jurisdiction of the DOS, to wit: the Campaign Treasurer’s Report submitted to the
DOS on October 30, 2020, which contained false information of 3 separate expenses. The expenses included 6
instances in which checks in the amounts of 595 . were provided to individuals in exchange for the same amount

returned I cash. Two additional checks were similarly cashed for the amounts of $§602.97 end $400 respectively,
from the restaurant Moonswiner’s Bar-B-Q.
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On nmltiple ingtances from April 30, 2020 throﬁgh October 14, 2020, Ken Mascara used a two-way
communication device fo facilitate or further the commission of a felony, to wit: communicated via mobile device
with Bill Hardman regarding the formation and financial management of Kevin Carter’s 2020 “ghost” candidacy
In the Republican primary for 5t. Lucie County Sheriff.

Kevin Carter

On multiple instances from May 13, 2020 through November 3, 2020, Kevin Carter, knowingly conspired,
confederated, abetted, and aided Ken Mascara while he was the incumbent St. Lucie County Sheriff and seeking
re-clection for said office in the 2020 election cycle, to facilitate Kevin Carter’s “ghost” candidacy in the 2020
St. Lucie County Sheriff race, to wit: agreeing to participate as a2 “ghost candidate and assisting/advising
campaign. Kevin Carter performed said actions in order to assist Ken Mascara to siphon votes from established
Republican candidate Rich Williams in the 2020 St. Lucie County Sheriff race.

On June 30, 2020 and July 18, 2020, Kevin Carter used a two-way coramunication device to facilitate or further
the commission of a felony, ‘o0 wit: communicated via email with Bill Hardman regarding the managing of the
webpage and propaganda mailers for the Kevin Carter 2020 “ghost” candidacy in the St. Lucie County Sheriff

Tace.

Adam Fetterman

On multiple instances from May 13, 2020 through NMovember 3, 2020, Adam Fetterman, knowingly conspired,
confederated, abetted, and aided Ken Mascara while he was the incumbent St. Lucie County Sheriff and seeking
re-election for said office in the 2020 election cycle, to facilitate Kevin Carter’s “ghost” candidacy in the 2020
St. Lucie Coumty Sheriff race, to wit: assisting/advising on Carter’s campaign pertaining to media/advertising and
finance. Adam Fetterman performed said actions in order to assist Ken Mascara to siphon votes from established
Republican candidate Rich Williams in the 2020 St. Lucie County Sheriff race.

On mmultiple instance from June 18, 2020 through July 29, 2020, Adam Fettermen used a two-way communication
device to facilitate or further the comrmission of a felony, to wit: communicated via email and telephone with Ken
Mascara, Kevin Carter, Bill Hardman, Stacy Rainieri of The Firefly Group, and Mark Zubaly of Direct Mail

Systems Inc. regarding the creation of the webpage and propaganda mailers for Kevin Carter's 2020 “ghost”
candidacy in the St. Lucie County Sheriff race.

Brvan Beaty

On multiple instances from May 15, 2020 through November 3, 2020, Bryan Beaty, knowingly conspired,
confederated, abetted, and aided Ken Mascara while he was the incumbent St. Lucie County Sheriff and seeking
re-election for said office in the 2020 election cyele, to facilitate Kevin Carter’s “ghost” candidacy in the 2020
St. Lucie County Sheriff race, to wit: assisting/advising on Carter’s candidate registration and assisting in the
management of the campaign website. Bryan Beaty performed said actions in order to assist Ken Mascara to
siphon votes from. established Republican candidate Rich Williams in the 2020 St. Lucie County Sheriff race.
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On July 18, 2020, Brian Beaty used a two-way communication device to facilitate or further the commission of a
felony, to wit commumicated via email with Bill Hardman regarding the biographical information used for Kevin
Carter’s 2020 “ghost” candidacy in the St. Lucie County Sheriff race.

Keith Pearson

On multiple instances from May 15, 2020 through November 3, 2020, Keith Pearson, knowingly conspired,
confederated, abetied, and aided Ken Mascara while he was the incumbent St. Lucie County Sheriff and seeldng
re-election for said office in the 2020 election cycle, to facilitate Kevin Carter’s “ghost” candidacy in the 2020
St. Lucie County Sheriff race, to wit: assisting to create Carter’s campaign propaganda signs, which he assisted
in placing through St. Lucie County. Keith Pearson performed said actions in order to assist Ken Mascara to
siphon votes from established Republican candidate Rich Williams in the 2020 St. Lucie County Sheriff race.

SECTION 11

On September 15, 2021, Govemor Ren DeSantis, signed Executive Order number 21-201, which transferred all
authorities related to the prosecution of the matters described within this Investigative Summary to the State
Attorney’s Office in and for the Bighteenth Judicial Circuit. Pursuent to the Execufive Order, a copy of this

document, all related Investigative Reports and corresponding documents were provided to the appropriate State
Attomey’s Office for their review and prosecutorial determination.
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EXHIBIT
D




From:

Sent: Monday, October 31
To: Ken Mascara

, 2022 432 AM

Adam Fetterman

Subject: Criminal wire tap investigation

Please read very important

Lt J.T. Wills

Underwater Search and Recovery Team Commander
St. Lucie County Sheriff's Office
Special Investigations Section

Please note: Florida has a very broad Public Records Law. Most written commumications
to or from the St. Lucie County Sheriff's Office are public records available to anyone

upoxn request. Your e-ail, inchading your e-mail address, may therefore, be subject to
public disclosure.




Sherfiy,

As you know I am listed and documented victim of a criminal wiretap investigation in which three
tameras were documented snd piaced into my office without my knowledge or consent. Two of which
were found several weeks after | gave Detective Singley a direct order not to hide cameras In my office
zgain. |as a victim and a 32 year Professional Law Enforcement Officer have never seen a so ealled
“Joke” of this magnitude in all my years. The night | reported the crime to Lt. Defonze in Internal Affaire
I spoke with Major Hester and he advised me that he would ask you the next morning to have an outside
agency to invesiigate. The following day 1 was asked to call my troops in including supervisors where it
was relayed to me that CID detectives would be conducting the Investigation and t was confused as fo
what had changed with the direction of an outside agency investizating, however I did not challenge the
decision as | had full confidence that the supervision and Detectives assigned would do o proper and
thorough job. As the investigation revealed Singley admitted to physically attaching twe devices in my
office and stated that they were placed at the same time as the first stand alone camers was found by
me, approximately 4 weeks prior. Angulo admitted to knowing about two cameras and not the third
and Serafini unfortunately admitted to being aware of the so called joke, but relaved to me after his
irterview that he had no ides there were wires attached. My concern with the investigation is to why s
seasoned Detective would do such an urthinkable act as several members of the Sherif¥’s Office have
expressed that this is ne joke in any certain shape or form. The detectives interview ng Singley felt that
he was not being truthfull and coutld not give a valid reason for not telling me about the other two
cameras 3t the time § caught him with the first. Only saying that | was mad and didn’t want to make me
sven medder. Hewas asked to take a polygraph and refused which could have consisted of one
question answer. Itis no secret that thare Is currently an active FDLE investigation going onand it
appears especially reckless and foolish that any consideration of a joke of this nature would be taken as
such. As|would like to believe this is 3 joke but there is no punch line. Last week | was called into the
Majors office and spake with the Chief 2nd he asked ¥there was 5 nything else | wanted as twas the
victim. Atthe time, t was not aware that thers were severz) subscriptions or é'irca rds that we pay for
monthly unaccounted for to the tune of 15 cards. When | asked purchesing for any [JJliiurchases
there were none actounted for. lasked the former secretary of 55 1f she had zny records and fwas
advised that she never ordered cameras. My concern that because | left the - v deskcfor
weeks that possibly it may have been switched out as the information obtained from the che recovered
was no source information. Although | have never purchased one for the unit it was stated that
common practice was buying them with department credit cards, lam reg uesting a five year search of
all supervisor credit card purchases of camerss, perhaps this may dispel my concems. When [ first
reported the incident the following day 1 hand wrate 3 complaint requesting a criminal investigation to
include requesting my rights be protected under the United States Whistieblowsr Law. Twas told | was
being transferred to road patrol and | requested that my transfer that was decided as Jan 152023
reraain in place and it was granted. Asa victim of 2 suspected crime the criminal case appears to going
in the direction of being suspended. |am writ ng you this email to Inform you that as a victim and alsc a
Professional Law Enforcement Officer with significant integrity, I have a duty to offically notify all
deputies, detectives and federal law enforcement partners thet were In my office, to Include DEA agent
to include 2 background investigator for TFO positions, ATF Agent and PSLPD Narcotics suparvisors, |
will also be officially notifying FDLE because atlezst two subpeoned withesses were in my office. 1am
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also notifying you and legal councel Adam Fetterman that | have retained legal counse] Attorney Clay
Yates and will be counselling with Civil Rights Attorney Sid Garcia with any and all questions moving
forward,




